
BESKIDZKA
gazeta

ROK XIX/NR 12 (237) gRudzIeń 2023

zIemIa BIelsKa   ŚląsK CIeszyńsKI

BezpłatNe pIsmO pROmOCyjNe



2 BESKIDZKA
gazeta

www.gazetabeskidzka.plgrudzień 2023

AKTUALNOŚCI

Wydawca i skład: Medio Press Adam Kliś, 43-309 Bielsko-Biała, ul. Bystrzańska 29. Strona internetowa: www.gazetabeskidzka.pl, e-mail: redakcja@gazetabeskidzka.pl.  Redaktor Naczelny: Marcin Nikiel.  
Z-ca Redaktora Naczelnego: Mirosław Łukaszuk. Redaguje: Zespół. Kontakt z redakcją: tel. 510-123-382. Druk: Polska Press Sp. z o.o. Drukarnia Sosnowiec.  Redakcja nie odpowiada za treść reklam i ogłoszeń.

Wyborcze  
zoboWiązanie

– To była bardzo praco-
wita kadencja, która mimo 
wielu pojawiających się 
trudności przyniosła szereg 
wartościowych działań na 
poziomie rządowym, aby 
milionom Polek i Polaków 
żyło się lepiej – mówi poseł 
Przemysław Drabek.

Decyzją wyborców, uzy-
skując blisko 18 tysięcy gło-
sów, Przemysław Drabek 
w ławach sejmowych zasia-
dał będzie również w rozpo-
czętej już kadencji. – To dla 
mnie duże zobowiązanie i zro-
bię wszystko, aby wypełnić je 
jak najlepiej. W poprzedniej 
kadencji pracowałem z ludź-
mi i starałem się pomagać 
w przeróżnych sprawach. Nie 
wyobrażam sobie, aby teraz 
funkcjonować inaczej. Dzię-
kuję ze swojej strony, że moja 
dotychczasowa aktywność zo-
stała doceniona – dodaje poseł 
Prawa i Sprawiedliwości.

Jak przyznaje, ostatnie lata 
były czasem wytężonej pra-
cy. Poseł Przemysław Drabek 
intensywnie angażował się 

w pomoc klubom i organiza-
cjom sportowym działającym 
na terenie szeroko pojętej Zie-
mi Bielskiej, miał także swój 
wkład w realizację w regio-
nie inwestycji, szczególnie ta-
kich, które w oczywisty sposób 
sprzyjają aktywności fizycznej 
młodego pokolenia. Wspierał 
bieżące funkcjonowanie jed-
nostek ochotniczych straży 
pożarnych, które w każdej spo-
łeczności pełnią istotną rolę.

Poseł Drabek zachęca zara-
zem tych wszystkich, którym 
bliskie są wartości konse-
kwentnie reprezentowane 
przez rząd Zjednoczonej Pra-
wicy w minionej, ale i wcze-
śniejszej kadencji sejmowej, 
do pomocy w przededniu wy-
borów samorządowych. – De-
cydować będziemy o tym, co 
w najbliższej przyszłości wy-
darzy się w naszych Małych 
Ojczyznach. Jestem otwarty 
na współpracę dla wspólnego 
dobra. Pamiętajmy, że każdy 
głos będzie miał znaczenie – 
dodaje Przemysław Drabek.

Jednocześnie poseł PiS za-
znacza, że nowa większość 

parlamentarna nie gwarantuje 
kontynuacji wytyczonej drogi 
rozwoju dla Polski. – Stwier-
dzam to z przykrością, ale 
pierwsze posiedzenia pokazu-
ją, że zamiast prac nad goto-
wymi ustawami, dotyczącymi 
m.in. zamrożenia cen energii, 
wakacji kredytowych czy 
utrzymania obniżonej staw-
ki VAT, obserwujemy coś 
w rodzaju igrzysk – mówi 
poseł. – To będzie kadencja 
mocnego patrzenia na ręce 
obecnej większości rządzącej 
i znacznych wpływów grup 
lobbystycznych. Pierwsza 
z zaproponowanych ustaw 
już doskonale to uwidacznia. 
Pod pretekstem zamrożenia 
cen prądu uderzono w system 
energetyczny w Polsce, przez 
co PKN Orlen obniżył swo-
ją wartość o ponad 5 mld zł. 
Działania te służyły niemiec-
kiemu przemysłowi, kon-
kretnie w sektorze produkcji 
turbin wiatrowych, narażając 
przy tym potencjalnie wielu 
ludzi na ryzyko wywłaszcze-
nia – kończy Przemysław 
Drabek. (R)

rodzinne Warsztaty
Ośrodek Promocji Gminy Jaworze w sali 

budynku „Pod Goruszką” po raz trzeci zorgani-
zował Rodzinne Warsztaty Bożonarodzeniowe. 
Licznie zgromadzeni na warsztatach dorośli 
i młodzi jaworzanie pod okiem instruktorów 
z Galerii Sztuki na Zdrojowej wykonywali 
ozdoby świąteczne.

Jednym z realizowanych w trakcie warszta-
tów pomysłów były błyszczące bombki z kre-
atywnej pianki brokatowej. Pianki zostały 
pocięte na paseczki, które następnie uformo-
wano w spirale na druciku oraz wykończono 
i ozdobiono różnokolorowymi błyszczący-
mi koralikami.

Drugim projektem była gwiazda z papie-
rowych torebek. Uczestnicy tworzyli metodą 

wycinanek różne wzory, które w efekcie po-
zwoliły na stworzenie przestrzennej gwiazdy 
z papieru. Trzecią ozdobą były oryginalne cho-
inki wykonane z tektury, gipsu i brokatowych 
bombek. Uczestnicy sami mogli uformować 
z masy bandażowo-gipsowej choinki, które na-
stępnie dekorowali przy użyciu sypkiego bro-
katu, błyszczących bombek i gwiazdek. (OPGJ)
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zrób sam  
choinkę

Dzieci z gminy Bestwina 
podczas warsztatów plastycz-
nych przygotowały choinki 
i inne ozdoby świąteczne.

Świąteczne warsztaty pla-
styczne w sobotę 16 grudnia 
przebiegały pod hasłem „Zrób 
to sam”. Zajęcia odbywały się 
w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Bestwinie, a także w świe-
tlicy Domu Strażaka w Ka-
niowie. W trakcie warsztatów 

pod kierunkiem instruktorek 
wykonywano rozmaite, ory-
ginalne i pomysłowe ozdoby 
bożonarodzeniowe. Łącznie 
w warsztatach wzięło udział 

60 młodych twórców ze 
wszystkich czterech sołectw 
gminy Bestwina. Efekty 
można podziwiać na foto-
grafiach. (UGB)
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mikołajkoWe odWiedziny
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Tradycyjnie jak co 
roku 6 grudnia święty Mi-
kołaj w towarzystwie anioł-
ków odwiedził Jasienicę, 
aby spotkać się z dziećmi, 
które niecierpliwie czekały 
na upominki.

Wraz z przyjściem Miko-
łaja na skwerze i placu obok 
Urzędu Gminy rozświetliły 
się świąteczne iluminacje, 
choinka i pozostałe dekora-
cje budynku, wprowadzając 
w magiczną atmosferę Świąt 
Bożego Narodzenia.

Zgodnie z przewidywa-
niami dzieci, wyjątkowy 
gość w worku niesionym 

na plecach przyniósł słod-
kie prezenty. Spotkanie 
umilały animacje przy-
gotowane przez Gminny 
Ośrodek Kultury w Jasieni-
cy, dzięki którym najmłod-
si mieli okazję stworzyć 
swoje własne świątecz-
ne dekoracje.

Dodatkowo dla wszyst-
kich w wielkim garze 
przygotowano zimowego 
grzańca – bezalkoholowego 
– który pomógł się rozgrzać 
nawet największym zmarz-
luchom. Wyjątkowy nastrój 
dnia potęgowała muzyka 
kolęd, która rozbrzmiewała 
wokół. (UGJ)
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W dobrym stanie
Zostawiamy następcom 

Polskę w dobrym stanie fi-
nansowym i społecznym. 
Dzięki ośmiu latom rządów 
Prawa i Sprawiedliwości 
Polacy stali się zamożniejsi, 
a kraj bardzo intensywnie się 
rozwinął – podsumowuje po-
seł Stanisław Szwed, ustępu-
jący Wiceminister Rodziny 
i Polityki Społecznej.

Polska gospodarka ma je-
den z najwyższych wskaźników 
wzrostu w całej Unii Europej-
skiej, a także niższe zadłużenie 
względem PKB niż w okresie 
poprzednich rządów koalicji 
PO-PSL. – A co najważniej-
sze, zdecydowanie zmniej-
szyliśmy skalę biedy wśród 
Polaków. Zwłaszcza ubóstwo 
wśród najmłodszych mieszkań-
ców radykalnie spadło – mówi 
Stanisław Szwed, przywołując 
konkretne statystyki. W 2022 
r. w Polsce zagrożonych ubó-
stwem lub wykluczeniem spo-
łecznym było 16,7 proc. osób 
poniżej 18. roku życia, w 2015 
r. takich dzieci było 26,8 proc. 
Specjalistyczny wskaźnik Eu-
rostatu AROP (zagrożenie 
ubóstwem i/lub wykluczeniem 
społecznym) wśród dzieci spadł 
z 22,4 proc. w 2015 r. do 13,5 

proc. w 2020 r. Z kolei skrajne 
ubóstwo według GUS w 2022 
roku dotykało 5,7 proc. Pola-
ków poniżej 17. roku życia, 
a więc dużo mniej niż w 2015 
r., gdy wynosiło 9 proc.

– Od początku, a więc od 
2015 r., walka z biedą i wy-
kluczeniem społecznym wśród 
wszystkich grup obywateli była 
priorytetem Zjednoczonej Pra-
wicy. I tę obietnicę wypełni-
liśmy. Dotyczy to zarówno 
dzieci, całych rodzin, jak i se-
niorów – wyjaśnia poseł PiS. 
Przyczyniły się do tego przede 
wszystkim programy społecz-
ne, jakie sukcesywnie od same-
go początku wprowadzał rząd 
najpierw Beaty Szydło, następ-
nie Mateusza Morawieckiego. 
Sztandarowym programem 
przeciw biedzie była Rodzina 
500 plus, a od nowego roku 
800 plus. – Duże, stałe comie-
sięczne wsparcie pozwoliło 
wielu rodzinom zadbać o roz-
wój dzieci, sfinansować dodat-
kowe zajęcia i zainteresowania. 
Wiele z nich po raz pierwszy 
miało okazję wyjechać na wa-
kacje. To było najważniejsze, 
ale trzeba też pamiętać, jak 
bardzo te pieniądze dla rodzin 
rozkręciły polską gospodarkę – 
dodaje Stanisław Szwed.

Rodziny były wspierane 
również przez inne programy 
społeczne, m.in. Wyprawka 
300 plus czy Rodzinny Kapi-
tał Opiekuńczy (łącznie 12 tys. 
zł na dwu- i trzyletnie dziecko). 
Jednocześnie programy pomo-
cy rodzinom kierowane były do 
samorządów i organizacji spo-
łecznych na opiekę nad dzieć-
mi, a więc program Maluch 
plus. – Mnie szczególnie bli-
skie było wsparcie udzielane 
seniorom i rencistom, a więc tej 
grupie społecznej, która przez 
całe lata była spychana na mar-
gines nie tylko publicznego 
życia, ale wręcz do głodowej 
egzystencji – mówi Stanisław 
Szwed, który w ministerstwie 
nadzorował przygotowanie 
i wprowadzenie 13. i 14. eme-
rytury, a także programów Se-
nior plus, tworzących kluby 
aktywności ludzi starszych. – 
Zostawiamy Polskę w dobrym 
stanie i nie pozwolimy, aby ten 
dorobek został zaprzepaszczo-
ny. Bardzo uważnie będziemy 
się przyglądać, czy nowa koali-
cja nie pogrąża Polaków znowu 
w biedzie – dodaje Stanisław 
Szwed, zapowiadając udział 
w pracach sejmowych Komi-
sji Polityki Społecznej i Komi-
sji Senioralnej. (ŁU)

mikołaj  
W mGok
We wtorek 5 grudnia do Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Kultury w Wilamowicach oraz do filii 
MGOK w Pisarzowicach – Gminnego Centrum 
Działań Twórczych zawitał Mikołaj, by spotkać 
się z gromadką dzieci. Jak zawsze było bardzo 
wesoło, a każdy maluch otrzymał upominek. 
Nie zabrakło również świątecznych warsz-
tatów przygotowanych przez pracowników 
MGOK, w Pisarzowicach zaroiło się od słod-
kich pierniczków, a w Wilamowicach powstały 
świąteczne ozdoby z filcu. (MGOK)
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beskidy dla ciebie

W listopadzie Powiat 
Bielski wspólnie z Lokal-
ną Organizacją Turystycz-
ną „Beskidy”, Powiatem 
Żywieckim, miastami Biel-
sko-Białą, Wisłą i Szczyr-
kiem oraz Gminą Kozy pod 
wspólnym szyldem marki tu-
rystycznej „Beskidy” zapre-
zentował największe atrakcje 
i ofertę turystyczną podczas 
Międzynarodowych Targów 
Turystycznych „TT War-
saw” w Nadarzynie.

Oczywiście, nie mogło 
zabraknąć degustacji potraw 
regionalnych oraz góralskich 
rytmów. Na stoisku dostępne 
były również nowo wydane 

foldery oraz upominki i ga-
dżety z motywami regional-
nymi. Kolorowe, drewniane 
ozdoby, smaczne, świątecz-
ne pierniki, ołówki z góral-
ką, a także ręcznie malowane 
ptaszki przyciągały uwagę od-
wiedzających i sprawiały, że 
nikt nie mógł się im oprzeć. 
Nie bez powodu wspólne sto-
isko pod hasłem „Beskidy” 
było jednym z najchętniej 
odwiedzanych na warszaw-
skich targach.

Promocja podczas targów 
była jednym z elementów 
projektu „Beskidy dla Cie-
bie” – ogólnopolska promocja 
regionu i wzmocnienie roz-
poznawalności Polskiej Mar-

ki Turystycznej „Beskidy”. 
Dodatkowo Powiat Bielski 
współorganizował grudniowy 
Beskidzki Jarmark Bożonaro-
dzeniowy na placu św. Jaku-
ba w Szczyrku, wydał 9 tys. 
egz. folderów promocyjnych, 
a także przygotował atrakcyj-
ne gadżety.

Celem głównym projektu 
był rozwój społeczności lo-
kalnych i potencjału społecz-
no-gospodarczego na terenie 
powiatu bielskiego i Beski-
dów poprzez skuteczne działa-
nia promocyjne, wzmocnienie 
Polskiej Marki Turystycznej 
„Beskidy” oraz wykonanie 
publikacji turystyczno-kultu-
ralnych. (MWZ)
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koncert u czeskich partneróW
Chór Parafialny z Wila-

mowic wystąpił z koncer-
tem w Beneszowie Dolnym 
w Czechach.

W niedzielę 10 grudnia 
Chór Parafialny z Wilamowic 
wystąpił na koncercie adwen-
towym w kościele św. Mar-
cina w Beneszowie Dolnym 
w Czechach, mieście partner-
skim Wilamowic. Chórzyści 
pod kierownictwem Anny 
Czaplińskiej-Syjoty i Michała 
Syjoty zaprezentowali trzy ro-
dzaje utworów: utwory patrio-
tyczne, maryjne oraz kolędy. 
Koncert został nagrodzony 
gromkimi brawami przez ze-
braną w kościele publiczność.

Wyjazd ten odbył się na 
zaproszenie Miejsko-Gmin-
nego Ośrodka Kultury w Wi-
lamowicach oraz dyrektora 
Domu Kultury w Beneszo-
wie Dolnym Viktora Stef-
ka. Wilamowscy chórzyści 

zostali bardzo ciepło i ser-
decznie przyjęci przez cze-
ską kadrę Domu Kultury, 
z którym MGOK Wilamo-
wice współpracuje od lat 
w ramach umowy partner-
skiej. (MGOK)
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NSZZ „Solidarność” Regionu Podbeskidzie

Niech Święta Narodzenia Jezusa Chrystusa  
upłyną w rodzinnym gronie w zdrowiu, pokoju, radości i miłości,  

a ich przesłanie rozciągnie się na wszystkie dni 2024 roku.

Życzenia błogosławieństwa Bożego i wszelkiej pomyślności
w imieniu Regionu Podbeskidzie NSZZ „Solidarność”

składa

przewodniczący ZR Marek Bogusz

syn boży staje się  
człoWiekiem

Ewangelia Mateusza i Łukasza mówią nam 
o narodzinach Syna Bożego, przekazując wiele 
faktów związanych z tym wydarzeniem. Padają 
konkretne imiona historycznych władców, poka-
zane są reakcje ludzi, którzy odnaleźli drogę do 
Jezusa; zapisane zostały słowa tych, o których 
można powiedzieć, że byli u początku Tajem-
nicy Wcielenia Syna Bożego.

Z jednej strony niezwykła miłość, akceptacja 
i radość z tego, że Bóg czyni wielkie rzeczy – 
Syn Boży staje się człowiekiem. Maryja, pokor-
na Służebnica Pana, mówi „fiat” – „Niech mi się 
stanie według słowa twego”. To Ona stanie się 
dla pokoleń przykładem, jak Boga przyjmować 
sercem pokornym, otwartym i czystym. Staje 
przed nami świadectwo św. Józefa. Ewangelie 
nie przekazują żadnego zdania wypowiedziane-
go przez Opiekuna Jezusa, ale opisują jego kon-
kretne decyzje i czyny, ratujące Świętą Rodzinę 
przed różnymi nieszczęściami. Takich świad-
ków potrzebuje także współczesny świat. Dro-
gę do Jezusa odnajdują prości pasterze, których 
serca były wrażliwe i otwarte na działanie Bo-
żych Posłańców. Jezusowi oddali pokłon także 
Trzej Królowie, których prowadziła niezwykła 
światłość i umiejętność odczytywania „zna-
ków czasu”.

Ale Ewangelie mówią także o tym, że Nie-
mowlę zostało owinięte w pieluszki i złożone 
w żłobie, gdyż nie było dla nich miejsca w go-
spodzie. Serce człowieka może stać się nieczułe, 
zimne i wrogie wobec tego Dziecięcia. Starzec 
Symeon zamknie to w proroczych słowach, że 
Jezus będzie „znakiem, któremu sprzeciwiać się 
będą”. Herodowych serc nie brakuje także we 
współczesnym świecie…

Święty Jan Ewangelista w prologu inaczej 
opowie o narodzinach Jezusa:

„Na początku było Słowo, a Słowo było 
u Boga, i Bogiem było Słowo. Ono było na po-
czątku u Boga. Wszystko przez Nie się stało, 
a bez Niego nic się nie stało, co się stało. W 
Nim było życie, a życie było światłością lu-

dzi, a światłość w ciemności świeci i ciemność 
jej nie ogarnęła… Na świecie było [Słowo], 
a świat stał się przez Nie, lecz świat Go nie po-
znał. Przyszło do swojej własności, a swoi Go 
nie przyjęli. Wszystkim tym jednak, którzy Je 
przyjęli, dało moc, aby się stali dziećmi Boży-
mi…” (J 1,1-10).

„Solidarność” od początku swojego dzia-
łania związała się z Bogiem. Wydała wielu 
świadków, którzy idąc za Bożym natchnieniem 
i głosem sumienia przyczynili się do wielkich 
przemian w naszej Ojczyźnie. Rozjaśniała kar-
ty historii, aby prawda mogła dotrzeć do każde-
go człowieka. Wielokrotnie pokazała, że trzeba 
najbardziej bronić biednych i pokrzywdzonych. 
Historia tego Związku niesie wiele przykła-
dów potwierdzających „Solidarność z Bogiem 
i człowiekiem”.

Pragnę Wam także podziękować za modlitwę 
w intencji naszej Ojczyzny i świata pracy, którą 
wznosicie do Boga co miesiąc w kościele Trójcy 
Przenajświętszej w Bielsku-Białej.

Życzę wszystkim członkom NSZZ „Solidar-
ność”, waszym rodzinom i bliskim, tego światła, 
które jest zdolne rozświetlić kolejne dni nasze-
go życia i pracy. Niech życie w bliskości Bożej 
Dzieciny – „Światłości świata” przynosi pokój, 
radość i pomyślność każdej i każdemu z was, 
waszym rodzinom, waszym miejscom pracy 
i całej naszej Ojczyźnie.

„Podnieś rękę Boże Dziecię,  
Błogosław ojczyznę miłą,

W dobrych radach, w dobrym bycie  
wspieraj jej siłę Swą siłą,

Dom nasz i majętność całą  
i wszystkie wioski z miastami,

A Słowo Ciałem się stało  
i mieszkało między nami”.

Ks. JóZef OlesZKO
Diecezjalny Duszpasterz Ludzi Pracy 

i NSZZ „Solidarność”

przed prokuraturą W sosnoWcu

pikieta W obronie bielskich policjantóW
– Nasi koledzy związkowcy potrzebują 
wsparcia! – przekonywał przewodniczący 
policyjnej „Solidarności” Regionu Podbeski-
dzie, zachęcając do udziału w pikiecie, która 
odbyła się 21 listopada o godz. 12.00 przed 
Prokuraturą Okręgową w Sosnowcu.

Podczas konferencji prasowej, która towa-
rzyszyła wspomnianej pikiecie, przewodniczący 
Organizacji Międzyzakładowej NSZZ „Solidar-
ność” Funkcjonariuszy i Pracowników Policji 
Regionu Podbeskidzie Michał Niemczyk po-
krótce przypomniał tę niezwykłą sprawę. Oto 
skrót jego wypowiedzi.

W ostatnim kwartale 2020 roku Prokura-
tura wszczęła śledztwo w sprawie rzekomych 
przestępczych działań policjantów z Komen-
dy Miejskiej Policji w Bielsku-Białej, którzy 
utrzymywali kontakt zawodowy lub prywatny 
z niektórymi przedstawicielami lokalnych me-
diów, wymieniając się między sobą informa-
cjami pozyskanymi w toku służby. Głównie 
informacje te dotyczyły zdarzeń drogowych, 
tzn. policjanci informowali media o zdarze-
niach drogowych powodujących utrudnienia 
w ruchu drogowym, mając na celu poinformo-
wanie mieszkańców Bielska-Białej i powia-
tu bielskiego o trudnej sytuacji na drogach. 
Prokuratura dopatrzyła się w tym działań 
przestępczych, które miały polegać na prze-
kroczeniu uprawnień przez policjantów (art. 
231 Kodeksu Karnego) w aspekcie korupcyj-
nym.

Sprawę rozpoczęła prokurator z Prokura-
tury Okręgowej w Sosnowcu pod koniec roku 
2020. W pierwszym kwartale 2021 roku zaczęły 
się pierwsze zatrzymania osób związanych ze 
sprawą. Zatrzymania BSWP miały charakter 
cykliczny, tj. co trzy miesiące zatrzymywano 
kilku policjantów z garnizonu bielskiej Policji. 
Po pewnym czasie zatrzymania zmieniły swo-
ją częstotliwość i intensywność, a prowadzo-

ne w sprawie czynności mocno utraciły tempo. 
Policjanci uwikłani w tę sprawę (w sumie kil-
kanaście osób) oraz ich reprezentanci prawni 
wielokrotnie wnosili do Prokuratury wnioski 
o przyspieszenie czynności w śledztwie.

Przez cały ten okres, trwający 1 111 dni – li-
cząc od momentu uruchomienia sprawy do 21 
listopada br., nasze koleżanki i koledzy funkcjo-
nariusze nie mogą doczekać się finału sprawy. 
W tym czasie zatrzymywano osoby, stawiano 
zarzuty, uzupełniano zarzuty oraz trzykrotnie 
zmieniano prokuratora prowadzącego sprawę, 
co dodatkowo opóźniało czynności Prokuratury 
względem podejrzanych.

– Sprawa oczywiście toczy się dalej. Niedaw-
no doszło do ponownej wymiany prokuratora 
prowadzącego, a my wciąż nie możemy docze-
kać się sprawiedliwości. Będziemy bronili inte-
resów zawodowych członków naszego związku 
oraz wszystkich innych osób, które o tę pomoc 
poprosiły. To nasz statutowy obowiązek, tego 
wymaga od nas zwykła solidarność – kończy 
przewodniczący Michał Niemczyk.

rondo nszz „solidarność” 
W żyWcu
Od 1980 roku Niezależny Samorządny 
Związek Zawodowy „Solidarność” był 
bardzo aktywny na Ziemi Żywieckiej. Tu-
tejszy Oddział tego związku zawodowego 
należał do największych liczebnie i najbar-
dziej sprawnych organizacyjnie na terenie 
całego Regionu Podbeskidzie. To właśnie tu 
– po wprowadzeniu stanu wojennego – na 
działaczy „Solidarności” spadły dotkliwe 
represje, pomimo których nigdy nie zabra-
kło ludzi, którzy prowadzili podziemną, an-
tykomunistyczną działalność aż do czasu 
upadku komunizmu i przemian społecz-
no-gospodarczych zarówno w kraju, jak 
i naszym mieście.

Nadanie przez Radę Miejską Żywca no-
wemu rondu dumnego imienia Niezależnego 
Samorządnego Związku Zawodowego „Soli-
darność” byłoby symbolicznym wyrażeniem 
wdzięczności i hołdu dla tysięcy mieszkańców 
naszego miasta i regionu, którzy skupieni pod 
sztandarami tego związku walczyli o wolną, 
sprawiedliwą Polskę. Także opowiedzeniem 
się po stronie wartości i ideałów, które kryją 
się za słowem „Solidarność”.

Jest to fragment wniosku podbeskidz-
kiej „Solidarności” o nadaniu imienia 

NSZZ „Solidarność” nowemu rondu u zbie-
gu ul. Kopernika i Isep w Żywcu-Sporyszu.

Miło nam poinformować, że 30 listopada, 
na 82. sesji Rady Miasta w Żywcu, żywieccy 
rajcy podjęli decyzję, aby wspomniane rondo 
oficjalnie nosiło nazwę Ronda NSZZ „Soli-
darność”.

Na Żywiecczyźnie jest to pierwsze takie 
miejsce. Zarząd Regionu Podbeskidzie NSZZ 
„Solidarność” serdecznie dziękuje Panu Bur-
mistrzowi Antoniemu Szlagorowi oraz całej 
Radzie Miasta Żywiec za poparcie tej inicja-
tywy i podjęcie tej decyzji.



młodzi na tropach solidarności
W sobotę 9 grudnia na ulicach Bielska-

-Białej odbyła się szósta edycja Gry Miejskiej 
„Tropami Solidarności”. W rozgrywkach na 
bielskich ulicach wzięło udział 13 zespołów, 
złożonych z uczniów ośmiu bielskich szkół po-
nadpodstawowych – łącznie 38 osób. Do tego 
doliczyć trzeba ponad dwudziestu wolontariu-
szy, pracujących na poszczególnych punktach, 
a także towarzyszących im kilkunastu dzia-
łaczy bielskiej opozycji antykomunistycznej.

Uczestnicy konkursu cofnęli się w czasie do 
czasu stanu wojennego – mieli zorganizować 
w Bielsku-Białej solidarnościową manifestację 
w obronie więźniów politycznych, a w tym celu 
skontaktować się z innymi konspiratorami, wy-
drukować ulotki w podziemnej drukarni i dostar-
czyć je do punktów kolportażowych, wymyśleć 
hasła i wypisać je na transparentach. Niejako 
przy okazji musieli nauczyć się korzystać z tra-
dycyjnej maszyny do pisania, wykręcić numer 
na zabytkowym telefonie, znaleźć zachodnią 
stację radiową na lampowym odbiorniku.

Malowali też antyrządowe hasła niemal 
w samym centrum miasta. Musieli przy tym 
uważać na krążących po ulicach zomowców 
i wszechobecnych tajniaków. Pechowcy trafia-
li do pokoju przesłuchań, a nawet na milicyj-
ny „dołek”. Ci, którzy mieli więcej szczęścia, 
angażowali się w próby podziemnego teatru, 
próbującego potajemnie wystawić sztukę „Je-
remiasz” Karola Wojtyły (mało kto pamięta, 
że zorganizowana pod patronatem „Solidar-
ności” światowa prapremiera tej sztuki miała 
miejsce na deskach Teatru Polskiego w Biel-
sku-Białej 11 grudnia 1981 roku, a dwa dni 
później – po wprowadzeniu stanu wojennego 
– spadła z afisza).

Grę zorganizowało stowarzyszenie „Podbeski-
dzie Wspólna Pamięć” wspólnie z Zarządem Re-
gionu NSZZ „Solidarność” i Instytutem Pamięci 

Narodowej, a głównym sponsorem tego przedsię-
wzięcia była warszawska Fundacja Agencji Roz-
woju Przemysłu. Realizatorami gry byli harcerze 
i harcerki ze Związku Harcerstwa Rzeczypospoli-
tej w Bielsku-Białej. To oni stworzyli scenariusz 
gry konsultując poszczególne punkty i zadania 
z dawnymi opozycjonistami, a później pełnili 
role punktowych i także jurorów.

Gra trwała blisko pięć godzin. W tym cza-
sie uczniowie biegali po mieście szukając ko-
lejnych zakonspirowanych punktów i lokali. 
Wszędzie musieli wykonać specjalne zadania, 
oceniane przez punktowych. Finałowym zada-
niem było uczestnictwo w manifestacji, która 
w tym roku odbyła się przed gmachem biel-
skiego starostwa (w latach 80. XX w. był to 
budynek Urzędu Wojewódzkiego). Tam przy-
pominano, że więźniowie polityczni to nie tyl-

ko przeszłość. Wciąż – także tuż za naszymi 
granicami – w więzieniach przebywają osoby, 
aresztowane i skazane za swoje poglądy, a na-
wet za swą narodowość.

Po zakończeniu rozgrywek wszyscy uczest-
nicy gry spotkali się w siedzibie podbeskidz-
kiej „Solidarności”, gdzie ogłoszone zostały 
wyniki rywalizacji zespołów i wręczone na-
grody (ufundowane m.in. przez IPN, Śląskie 
Centrum Wolności i Solidarności Instytut Dzie-
dzictwa Solidarności i bielski samorząd) dla 
wszystkich drużyn. Najlepszą z nich okazała 
się grupa, używająca konspiracyjnej nazwy „So-
lidarni w bólu”. Tworzyli ją uczniowie dwóch 
bielskich szkół: Zespołu Szkół Technicznych 
i Handlowych oraz Liceum Ogólnokształcącego 
im. Stefana Żeromskiego. Drugie miejsce zaję-
li uczniowie z Zespołu Szkół Elektrycznych, 

Elektronicznych i Mechanicznych, używają-
cy konspiracyjnej nazwy „V – znak Victorii”, 
a trzecie „Aniołki Solidarności” z Liceum Ogól-
nokształcącego nr 5.

– To już szósta edycja tej gry, organizowa-
nej przez nasze stowarzyszenie zawsze w oko-
licach kolejnych rocznic wprowadzenia stanu 
wojennego. Chcemy poprzez plenerową roz-
grywkę i poprzez spotkania ze świadkami tam-
tych wydarzeń uczyć młodych ludzi najnowszej 
historii naszego kraju, upamiętniać tę tragiczną 
rocznicę i uczcić wszystkich tych, którzy wów-
czas stracili swą wolność, a nawet życie – po-
wiedział po zakończeniu rozgrywek Bogdan 
Szozda, prezes Stowarzyszenia „Podbeskidzie 
Wspólna Pamięć”, dziękując wszystkim, którzy 
zaangażowali się w przygotowanie i realiza-
cję tego przedsięwzięcia, a przede wszystkim 
uczestnikom bielskiej gry.

ARTUR KAsPRZyKOWsKi
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W rocznicę Wojny polsko-jaruzelskiej

kWiaty, pamięć i modlitWa
W środę 13 grudnia, w 42. rocznicę wprowadzenia stanu wojennego w Polsce, przedstawi-
ciele podbeskidzkiej „Solidarności”, Instytutu Pamięci Narodowej, Stowarzyszenia „Pod-
beskidzie Wspólna Pamięć” oraz bielskiego Stowarzyszenia Aktywnych Polaków złożyli 
kwiaty pod tablicą przy kościele Opatrzności Bożej w Białej.

Tablica ta, ufundowana przez związkow-
ców w 2006 roku, upamiętnia wszystkich wię-
zionych, internowanych, represjonowanych 
w stanie wojennym, a także osoby walczące 
w tamtych mrocznych czasach o wolną Pol-
skę i o „Solidarność”. Trzy dni wcześniej, 

w niedzielę 10 grudnia, w bielskim kościele 
Trójcy Przenajświętszej odprawiona została 
msza św. w intencji Ojczyzny i wszystkich, 
którzy za wolność i „Solidarność” oddali swe 
życie w czasie stanu wojennego. W modlitwie 
wzięli udział m.in. członkowie Prezydium Za-
rządu Regionu Podbeskidzie NSZZ „Solidar-
ność” z przewodniczącym Markiem Boguszem, 
a przy ołtarzu stanęły poczty sztandarowe „So-
lidarności” FCA Poland (d. FSM), Oświaty, 
skoczowskiego Teksidu i Regionu Podbeski-
dzie.

– Przez wstawiennictwo Błogosławionego 
Księdza Jerzego Popiełuszki, patrona „Solidar-
ności”, który nas uczył jak zło dobrem zwycię-
żać, prośmy, abyśmy potrafili przebaczyć, ale 
i pamiętać – modlili się w trakcie tej Euchary-
stii związkowcy.

Główny sponsor gry:
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łuki nad sołą

Stalowe łuki nowej prze-
prawy już górują nad rzeką 
Soła w centrum Porąbki. – 
Cieszy szybkie tempo budo-
wy tej największej obecnie 
inwestycji drogowej w po-
wiecie bielskim – mówi sta-
rosta bielski Andrzej Płonka.

Nowa przeprawa połączy 
dwie części jednej miejscowo-
ści, a także skomunikuje ruch 
na granicy województw ślą-
skiego i małopolskiego. – Je-
śli pogoda nadal będzie nam 
sprzyjać, a wykonawca utrzy-
ma tempo robót, to konstruk-
cja mostu będzie gotowa do 
końca roku. Najgorsze jest za 
nami: wyszliśmy z koryta, po-
kazały się łuki. Jeśli wszyst-

ko będzie nadal sprzyjało, to 
myślę, że wyprzedzamy ter-
minarz o jakieś dwa miesią-
ce – cieszy się starosta bielski 
Andrzej Płonka.

Inwestycję prowadzi Za-
rząd Dróg Powiatowych 
w Bielsku-Białe j .  Most 
w centrum Porąbki zastąpi 
tymczasową kładkę, na któ-
rej obowiązywały ogranicze-
nia w ruchu i tonażu. Na Sole 
trwa montaż stalowego mo-
stu o jednoprzęsłowym ustro-
ju łukowym o długości 129 
m. Został on zaprojektowany 
na najwyższą klasę obciąże-
nia taborem samochodowym. 
Jezdnia będzie miała szero-
kość 8 m, po obu stronach 
będą dwumetrowe chodniki, 

przebudowane zostaną także 
zjazdy. Wykonawca inwe-
stycji ma czas do listopada 
2024 r.

Zadanie „Rozbiórka tym-
czasowej przeprawy mosto-
wej i budowa nowego mostu 
na rzece Soła wraz z prze-
budową połączenia drogo-
wego z DW 948 i drogami 
powiatowymi 4480S i 1456S 
w miejscowości Porąbka”, to 
koszt ponad 43 mln zł. Sa-
morząd Powiatu Bielskiego 
pozyskał środki zewnętrzne 
z dwóch rządowych progra-
mów: „Mosty dla regionów” 
i Polskiego Ładu, w sumie 
ok. 38 mln zł. Reszta pocho-
dzi z budżetu Powiatu Biel-
skiego. (Mf)

POWIAT BIELSKI

ANDRZeJ PŁONKA,
starosta bielski:
Najgorsze pod względem tech-
nologicznym jest już za nami, 
widać powstającą konstrukcję 
i szybkie tempo robót. Trzy-
mam kciuki za tę inwestycję, 
bo to ważna przeprawa, która 
pomoże skomunikować sąsied-
nie województwa na wypadek 
jakichkolwiek kryzysów komu-
nikacyjnych. Cieszy więc to, że 
obecna przeprawa powstaje 
jako bardzo solidna konstruk-
cja, wytrzymała na naprawdę 
mocno niekorzystne warunki 
pogodowe.
To w sytuacjach ekstremal-
nych, a na co dzień most 
bardzo ułatwi życie przede 
wszystkim mieszkańcom 
Porąbki i sąsiednich miejsco-
wości, a także tym wszystkim, 
którym w tym rejonie wypadła 
trasa, czy to na Żywiec, czy na 
Kęty, Andrychów, Oświęcim 
czy Bielsko.

hala dla tysiąca
Zespół Szkół Technicz-

nych i Licealnych im. S. 
Staszica w Czechowicach-
-Dziedzicach, do które-
go uczęszcza ponad tysiąc 
uczniów, ma nową, dużą 
salę gimnastyczną. Jest 
przestronna i funkcjonal-
na, dzięki czemu skończą się 
problemy z organizacją zajęć 
wychowania fizycznego dla 
wszystkich klas.

To największa szkoła na 
terenie powiatu bielskiego, 
toteż z istniejącą, stosunkowo 
niedużą salą gimnastyczną, 
skorelowanie zajęć WF-u dla 
wszystkich klas było arcytrud-
ne. Z tych względów od kilku 
lat Powiat Bielski, odpowie-
dzialny za placówkę, inten-
sywnie zabiegał o pozyskanie 
z funduszy zewnętrznych pie-
niędzy na budowę nowej, dużej 
hali gimnastycznej.

– To nasza największa pla-
cówka, przypomnę, że połą-
czyliśmy w tym kompleksie 
budynków dwa nasze techni-
ka. Dlatego uparcie składali-
śmy wniosek o dotacje, gdzie 
tylko było to możliwe. Cze-
kaliśmy długo, ale warto było 
być cierpliwym – mówi Doro-
ta Nikiel z Zarządu Powiatu 

Bielskiego, odpowiedzialna 
za oświatę.

Inwestycja, warta ponad 
5,5 mln zł, właśnie się zakoń-
czyła. Powstała hala sporto-
wa o wymiarach 31,5 m na 20 
m z niewielkimi trybunami. 
Powiat Bielski pozyskał na 
nią dofinansowanie z dwóch 
rządowych źródeł: 3 mln zł 
z Programu Inwestycji Stra-
tegicznych dla terenów pope-
geerowskich oraz prawie 1,7 
mln zł z programu „Sportowa 
Polska”. Brakujące ponad 800 
tys. zł samorząd wyłożył z po-
wiatowego budżetu.

– W dotychczasowej sali 
gimnastycznej mogły ćwiczyć 
jedynie dwie grupy lekcyjne, 
teraz mamy obiekt, w którym 
można organizować nawet po-
ważniejsze zawody w ramach 

rozgrywek regionalnych – cieszy 
się Paweł Urbańczyk, dyrektor 
czechowickiego Zespołu Szkół 
Technicznych i Licealnych.

Sportowy segment szkoły 
powiększył się także o siłow-
nię, która czeka na wyposa-
żenie. Całe zaplecze części 
sportowej, a więc szatnie 
z prysznicami i toaletami, 
także zostało zmodernizo-
wane. – Młodzież na pewno 
odczuje różnicę. Jest szansa, 
że mając do dyspozycji nową 
halę lekcje nie będą kończy-
ły się tak późno, jak dotych-
czas. I widać, że młodzież 
pali się do zajęć – dodaje dy-
rektor Urbańczyk. Sportową 
część czechowickiego zespo-
łu szkół uzupełnia dotychcza-
sowa mała sala gimnastyczna 
i boiska zewnętrzne. (Mf)

liGa szachóW 
rozstrzyGnięta

101 uczestników wzięło 
udział w 10. edycji Powia-
towej Ligi Szachowej pod 
patronatem Starosty Biel-
skiego Andrzeja Płonki. To 
frekwencyjny rekord.

– Jeszcze kilka lat temu 
mieliśmy o połowę mniej 
zawodników – mówi Natalia 
Siatkowska-Stusek z wydzia-
łu promocji bielskiego staro-
stwa, organizatora zawodów. 
Finałowy czwarty turniej 
w ramach ligi został prze-
prowadzony w Starostwie 
Powiatowym w Bielsku-
-Białej. Wcześniej ucznio-
wie szkół podstawowych 
z całego powiatu spotyka-
li się przy szachownicach 
w Mazańcowicach, Porąbce 
i Rybarzowicach. – Mamy 
tutaj amatorów, którzy gra-
ją w szachy w domu z ro-
dzicem lub dziadkami, ale 
mamy też uczniów, którzy 
grają w klubach sportowych 
lub na szkolnych zajęciach 
dodatkowych – wyjaśnia 
Natalia Siatkowska-Stusek.

Najlepszy w klasyfikacji 
generalnej okazał się Filip 
Dyrda ze Szkoły Podstawo-
wej w Zabrzegu. W zesta-

wieniu drużynowym wygrał 
zespół ze Szkoły Podstawo-
wej nr 1 w Jaworzu. – Koń-
czymy jubileuszową 10. 
edycję ligi. Niektórzy uczest-
nicy dorastali z nami, obecnie 
rywalizując po raz ósmy. Te-
raz, już jako ósmoklasiści, są 
z nami ostatni raz. Ale mamy 
też przedszkolaka, który 
w przyszłym roku wystartuje 
w kategorii klas 1-3 – mówi 
Siatkowska-Stusek.

Radosław Szczepanek 
uczy grać w szachy w szkole 
w Jaworzu. W rozgrywkach 
PLS po raz kolejny towarzy-
szy uczniom, w tym dwójce 
własnych dzieci. Przyznaje, 
że moda na tę królewską grę 
trwa niezmiennie od uka-
zania się serialu „Gambit 
królowej”. – Szachy są też 
łatwo dostępne, można grać 
w domu przez komputer. 
Na popularność prawdopo-
dobnie wpływ ma też więk-
sza świadomość rodziców, 
jak korzystnie szachy od-
działują na rozwój dziecka. 
Moim zdaniem, dzieci grają-
ce w szachy są bardziej po-
układane, co widać w szkole 
i na turniejach – mówi trener 
rodzic. (Mf)
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Z okazji zbliżających się Świąt 
przyjmijmy Narodzone Dzieciątko  

do swych serc, do swoich domów, do rodzin,  
do wspólnot życia i pracy.

Niech ten cudowny pełen radości i rodzinnego 
ciepła Błogosławiony czas Świąt Bożego 

Narodzenia przyniesie wiele szczęścia, dobrego 
zdrowia, nadziei i wiary, a Nowy 2024 Rok  

niech spełni wszelkie plany i marzenia.

Starosta Bielski
w Bielsku-Białej

Andrzej Płonka

Przewodniczący 
Rady Powiatu

Jan Borowski 
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gmINA BESTWINA

szkolna lekcja 
reprezentanta polski

Nie lada wydarzeniem 
była w poniedziałek 27 listo-
pada wizyta Michała Paz-
dana w Szkole Podstawowej 
w Kaniowie. Z uczniami 
były reprezentant Polski 
w piłce nożnej spotkał się, 
by przybliżyć przebieg swo-
jej futbolowej przygody, 
chętnie odpowiadał na py-
tania, rozdawał również au-
tografy i pozował do zdjęć.

– Zacząłem swoją piłkar-
ską drogę stosunkowo późno, 
bo w wieku 10 lat. Dla po-
równania mój syn rozpoczął 
już w wieku 5-6 lat i chętnie 
uczestniczy w tym sporcie. 
Otrzymuje ode mnie wspar-
cie i inspirację, pcham go do 
tego, aby szedł systematycz-
nie do przodu – mówił eks-
kadrowicz Michał Pazdan, 
którego spotkanie z uczniami 
było częścią projektu „Z ro-
dziną po sukcesy”.

Od wczesnych godzin 
po rannych  w p lacówce 
w Kaniowie dało się wyczuć 

wyjątkową atmosferę, bo 
możliwość spotkania spor-
towca, kojarzonego przez 
młode osoby z telewizyjnych 
ekranów, nie jest przecież 
codziennością. Gościa wy-
czekiwali również dyrektor 
szkoły Agata Szypuła oraz 
wójt gminy Artur Beniowski. 
Gdy 38-krotny reprezentant 
Polski w piłce nożnej przybył 
na miejsce, od razu znalazł 
wspólny język z bardzo licz-
nie zgromadzonymi dziećmi 
i młodzieżą. Nie tylko chęt-
nie odpowiadał na często 
wymagające i wcale nieoczy-
wiste pytania, ale też cierpli-
wie i z uśmiechem rozdawał 
autografy, pozował do zdjęć 
z wyraźnie zachwyconymi 
uczniami, czy kibicował im 
w trakcie przeprowadzo-
nych konkursów.

Sam przyznał, że podob-
ne spotkania w przeszłości 
miały dla jego kariery inspi-
rujący charakter. – Pamiętam 
takie spotkanie, które wyda-
rzyło się w mojej szkole. Jak 

chodziłem do gimnazjum 
w Krakowie, to odwiedzili 
nas Maciej Żurawski i To-
masz Frankowski. Wyglą-
dało to bardzo podobnie, bo 
też siedzieliśmy w sali gim-
nastycznej i czekaliśmy aż się 
pojawią. Dla dzieciaka to coś 
wyjątkowego na całe życie – 
przyznał znakomity obroń-
ca. Podkreślił tym samym 
ogromną rolę posiadania 
w młodym wieku wzorców 
do naśladowania, w tym kon-
kretnym przypadku sportow-
ców, którzy osiągnęli w życiu 
sukces. Co zatem uczestnik 
najważniejszych futbolowych 
imprez z biało-czerwoną ka-
drą uważa za kluczowe? – 
Samozaparcie, regularność 
i systematyczność. To prze-
kłada się na zdobycie umie-
jętności przydatnych zarówno 
w sporcie, jak i w życiu – do-
dał Pazdan.

Najlepszy obrońca pol-
skiej ekstraklasy sprzed lat, 
były piłkarz m.in. Górnika 
Zabrze czy Legii Warszawa, 
opowiadał również chętnie 
o swoich stricte piłkarskich 
wspomnieniach, w szcze-
gólności tych związanych 
z występami z orzełkiem 
na piersi. – To emocje, któ-
re nie są proste do opisania. 
Najważniejsze jest wejście na 
boisko z chłopakami, bo kie-
dy jest fajna atmosfera, to od 
razu całe napięcie mija. I nie 
można się przejmować, tylko 
wyjść na boisko i robić swo-
je – stwierdził gość spotkania 
z uczniami, najmilej wspomi-
nając udział w Mistrzostwach 
Europy w 2016 roku we Fran-
cji wraz z drużyną narodową 
prowadzoną przez Adama 
Nawałkę. (MAN)

dumnie ze sztandarem

Czytajmy i uczmy się, 
a będziemy wolnymi ludź-
mi – te słowa Tadeusza 
Kościuszki znalazły się na 
nowym sztandarze Zespo-
łu Szkolno-Przedszkolnego 
w Kaniowie, który nadany 
został w przededniu Świę-
ta Niepodległości.

Uroczystość rozpoczę-
ło poświęcenie sztandaru, 
co nastąpiło podczas mszy 
św. w kościele Niepokalane-
go Serca NMP w Kaniowie. 
Uczestnicy liturgii przeszli 
następnie w pochodzie do 
budynku szkoły, gdzie naj-
ważniejszą częścią akademii 

było przekazanie sztandaru 
przez dyrektor Agatę Szypułę 
i grono pedagogiczne samym 
uczniom. Poczet przedefilo-
wał przed gośćmi i zaprezen-
tował sztandar z cytowaną 
dewizą „Bóg, Honor, Ojczy-
zna, Nauka” oraz zamiesz-
czonymi powyżej słowami 
i wizerunkiem Tadeusza Ko-
ściuszki, patrona kaniow-
skiej placówki.

W częśc i  a r tys tycz-
nej uczniowie wcielali się 
w różne role, przypomina-
jąc o doniosłej roli Konsty-
tucji 3 Maja. Zaakcentowano 
także dokonania samego Ko-
ściuszki. O oprawę muzyczną 

zadbał szkolny chór, pojawi-
li się fleciści i tancerze, a na 
zakończenie wykonano efek-
townego poloneza. Wójt gmi-
ny Artur Beniowski razem 
z przewodniczącym Rady 
Rodziców Łukaszem Pękalą 
i sołtysem Markiem Pękalą 
przecięli na górnym koryta-
rzu szkoły wstęgę, symbo-
licznie otwierając galerię 
z fotograficznymi pracami 
uczniów, przedstawiającymi 
najbardziej charakterystycz-
ne miejsca Kaniowa. Nie za-
brakło podziękowań, bo w ten 
sposób ziściło się marzenie 
wielu osób skupionych wokół 
szkolnej społeczności. (sl/M)

Z dumą uczniowie Zespołu szkolno-Przedszkolnego w Kaniowie zaprezentowali swój nowy sztandar.
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Uczniowie z dużym zaciekawieniem i entuzjazmem przyjęli Michała Pazdana w szkole w Kaniowie.

ARTUR BeNiOWsKi,
wójt gminy Bestwina:

Tak znanego sportowca gościliśmy 
w naszej gminie w zasadzie po raz 

pierwszy, ale jestem przekonany, 
że nie ostatni. Tego rodzaju wyda-
rzenia – i doskonale było to widać 
w Kaniowie – bezsprzecznie mają 
sens. Dzieci i młodzież autoryte-
tów w różnych dziedzinach dziś 
bardzo potrzebują, a okazja do 
spotkania z postaciami znanymi 
z telewizyjnych ekranów budzi w 
nich entuzjazm i zaciekawienie. 
Do tej pory podobne inicjatywy 
miały miejsce głównie w naszej 
bibliotecznej przestrzeni. Za-
mierzamy takie działania kon-
tynuować w nowym roku, mam 
nadzieję z pozytywnym skutkiem 
z myślą o różnych grupach miesz-
kańców naszej gminy.
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Przez las janowicki idą kolędnicy
Z „betlejką” się zjawią na każdej ulicy
Koza paszczą kłapie, anioł radość głosi
Gospodarzu miły, nie dajże się prosić!

Chodzą po Kaniowie, chodzą po Bestwinie
W Bestwince śpiewają, w całej naszej gminie...

Dzwon „Król Chwały” bije, kolędom wtóruje
I orkiestra dęta im akompaniuje

Z nowiną wspaniałą wszystkich odwiedzimy
Na święta Wam zdrowia i szczęścia życzymy!

Wójt Gminy Bestwina 
Artur Beniowski

Przewodniczący Rady 
Gminy Bestwina  
Jerzy Stanclik
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patriotyczny jubileusz

Wyjątkowy charakter 
miał tegoroczny Gminny 
Przegląd Pieśni Patriotycz-
nej w Bestwinie, bowiem 
odbyła się jego piąta edycja.

Należy jednak podkreślić 
na wstępie, że tradycje śpie-
wania patriotycznych pieśni 
są w gminie o wiele dłuższe. 
Współczesna festiwalowa 
formuła przeglądu ma swoje 
początki w inicjatywie reali-
zowanej już przeszło 20 lat 
temu przy parafii Wniebo-
wzięcia NMP w Bestwinie. 
Obecnie jest to jednocześnie 
etap eliminacyjny diecezjal-
nego Przeglądu Pieśni Pa-
triotycznej im. Małgorzaty 
Papiurek. Stąd znacząca rola 
Parafialnego Oddziału Ak-
cji Katolickiej w Bestwinie, 
fundującego upominki dla 
uczestników. Główną na-
grodę Grand Prix ufundował 
natomiast Wójt Gminy Be-
stwina Artur Beniowski.

Do Gminnego Przeglądu 
Pieśni Patriotycznej przy-
stąpiło 270 uczniów i przed-
szkolaków, zrzeszonych 
w zespoły wokalne, chóry, 
duety albo też występują-
cy solo. Co ważne, wszyscy 
profesjonalnie przygotowani 
przez instruktorów i nauczy-
cieli muzyki. Nieprzypadko-
wo też na scenie dominowały 
biało-czerwone motywy, wi-
dzowie zobaczyli uczniów 
m.in. w strojach krakow-
skich czy mundurach. Naj-
więcej braw zebrali laureaci, 
którym w poszczególnych 
kategoriach przekazano sym-
boliczne ceramiczne statuetki 
aniołów. Po Grand Prix się-
gnął świetnym wykonaniem 
chór „Cantata”, a obecni 
tego dnia w Zespole Szkol-
no-Przedszkolnym w Bestwi-
nie z radością i dumą mogli 
przypomnieć sobie o kluczo-
wych wydarzeniach w dzie-
jach Ojczyzny. (MA)

REgION

plan dla aGlomeracji
Rada Powiatu w Bielsku-

Białej jednogłośnie przyjęła 
Plan Zrównoważonej Mo-
bilności dla Aglomeracji Be-
skidzkiej 2040 plus.

To dokument, który uła-
twi pozyskiwanie pieniędzy 
ze źródeł zewnętrznych na 
potrzebne w regionie inwe-
stycje. – W przypadku po-
wiatu bielskiego mówimy 
m.in. o nowych autobusach 
dla Komunikacji Beskidz-
kiej, czy wiążącą się z trans-
portem zbiorowym budową 
centrów przesiadkowych 
– mówi s tarosta  bielski 
Andrzej Płonka.

Aglomerację Beskidz-
ką tworzy 41 samorządów 
z subregionu południowe-
go województwa śląskie-
go. Prace nad dokumentem, 
który otwiera możliwości 
pozyskiwania środków ze-
wnętrznych, trwały 2 lata 
i obejmowały m.in. konsul-
tacje społeczne z mieszkań-
cami. Obecnie dokument jest 

przyjmowany przez radnych. 
– Co równie ważne, przyję-
ty plan łączy nas, stwarzając 
możliwości porozumień mię-
dzy samorządami do realiza-
cji wspólnych celów. Mam 
nadzieję, że w końcu wy-
budujemy główne centrum 
przesiadkowe w Bielsku-
Białej. Jako radni powiato-
wi od dawna podkreślamy, 
jakie ma to znaczenie dla 
dostępności komunikacyj-
nej dla mieszkańców nasze-
go powiatu – mówi starosta 
Andrzej Płonka.

Jak mówił na sesji Rady 
Powiatu Bielskiego Paweł Ni-
klewicz, dyrektor biura sto-
warzyszenia Aglomeracja 
Beskidzka, Plan Zrównoważo-
nej Mobilności dla Aglomeracji 
Beskidzkiej 2040 plus, to obok 
innego dokumentu – Progra-
mu Rozwoju Subregionu Połu-
dniowego – drugi z wymogów 
Komisji Europejskiej, by móc 
starać się o pieniądze unijne.

W przyjętym przez radnych 
powiatu bielskiego opracowa-
niu znalazły się m.in. budowa 
węzła bielskiego z nowym 

dworcem autobusowym i pół-
nocna śródmiejska obwodni-
ca Bielska-Białej, która będzie 
de facto doprowadzać do nie-
go. – Same te dwa projekty to 
ponad 120 mln euro. Do tego 
należy doliczyć budowę wę-
złów przesiadkowych, m.in. 
na terenie powiatu bielskiego 
w gminie Wilkowice i roz-
budowę centrum przesiad-
kowego w Szczyrku – mówi 
Paweł Niklewicz.

Plan mobilności do 2040 
r. zakłada również stworze-
nie sieci tras rowerowych na 
terenie subregionu południo-
wego. – W przypadku powiatu 
bielskiego będą to dwie istot-
ne krzyżujące się trasy: trasa 
krajowa nr 17, biegnąca z pół-
nocy na południe w kierunku 
Jeziora Żywieckiego (doce-
lowo biegnąca na Słowację), 
oraz trasa 604, biegnąca z za-
chodu na wschód od Cieszyna 
przez Jaworze, Bielsko-Białą 
i Kozy – wyjaśnia dyrektor 
biura Aglomeracji Beskidz-
kiej. (Mf)

dWie rolnicze droGi
Jeszcze przed opadami śniegu 

zdążyliśmy wybudować i oddać do 
użytku dwie drogi do gruntów rol-
nych – mówi wójt gminy Jasienica 
Janusz Pierzyna, który na inwesty-
cję pozyskał dofinansowanie ze źró-
deł zewnętrznych.

– Co roku składamy wnio-
sek o dofinansowanie przebudo-

wy dróg rolnych w naszej gminie 
i podobnie jak w latach poprzed-
nich uzyskaliśmy dodatkowe środ-
ki także w tym roku – wyjaśnia 
Janusz Pierzyna. Dofinansowa-
nie pochodzi ze Śląskiego Urzę-
du Marszałkowskiego.

W tym roku rozbudowano dro-
gę w Łazach w sąsiedztwie stadni-
ny. Prace objęły odcinek o długości 

190 m, wykonano stabilizację pod-
łoża, położono asfalt i wzmocniono 
umocnienia rowów i odwodnień. Co 
jednak ważne, wykonano także od-
prowadzenie wód z tej części sołec-
twa do pobliskiego cieku, bowiem 
właśnie w tym miejscu często po 
ulewnych deszczach tworzą się za-
lewiska. – Odpowiednie udrożnienie 
sprawi, że okoliczni mieszkańcy nie 

będą mieli już problemów z pod-
topieniami – wyjaśnia wójt. Prace 
kosztowały 782 554,97 zł, dofinan-
sowanie zaś wyniosło 76 tys. zł.

Z kolei koszt przebudowy dro-
gi Kępa w Rudzicy wyniósł 918 
971,88 zł, z tego 212 tys. zł sta-
nowi dofinansowanie Urzędu Mar-
szałkowskiego. W tym wypadku 
również na odcinku 624 m wyko-

nano stabilizację podłoża i położo-
no asfalt. Jak wyjaśnia wójt Janusz 
Pierzyna, droga ma służyć przede 
wszystkim okolicznym rolnikom, 
dojeżdżającym do swoich pól. – 
Ale stanowi też dogodny prze-
jazd dla mieszkańców tej części 
sołectwa Rudzica, oni więc rów-
nież skorzystają na tej inwestycji 
– mówi. (UGJ)

jaśniej i bezpieczniej
Od początku listopa-

da na terenie gminy Jawo-
rze prowadzone są prace 
przy modernizacji oświe-
tlenia ulicznego, polegające 
na kompleksowej wymianie 
ulicznych opraw oświetlenio-
wych na nowoczesne i ener-
gooszczędne modele LED.

Łącznie wymianie podda-
nych zostanie blisko 800 punk-
tów świetlnych. Zakończenie 
całego procesu planowane jest 
do końca roku. Prace prowa-
dzone przez przedsiębiorstwo 
Tauron Nowe Technologie 
S.A. są efektem długoletnich 
starań władz samorządowych 
gminy Jaworze, zakończonych 
podpisaniem umów z wła-
ścicielem opraw ulicznych 
i dystrybutorem energii elek-
trycznej.

Prace rozpoczęły się w listo-
padzie, a ich zakres obejmuje 
wymianę opraw, co pozwo-
li na uzyskanie optymalne-

go efektu oświetleniowego. 
Oprawy LED, które zastępu-
ją dotychczasowe tradycyjne 
źródła światła, przynoszą ze 
sobą szereg korzyści, zarówno 
dla mieszkańców, jak i dla śro-
dowiska. Do kluczowej zalety 
modernizacji należy zaliczyć 
zwiększenie bezpieczeństwa 
na drogach i ulicach w gminie 

Jaworze. Oprawy LED charak-
teryzują się bowiem doskonałą 
jakością światła, co wpływa po-
zytywnie na widoczność i per-
cepcję otoczenia nocą. Dzięki 
temu kierowcy, rowerzyści 
i piesi po zmroku mogą czuć się 
pewniej i bardziej komfortowo, 
co jednocześnie przekłada się 
na zminimalizowanie ryzyka 

wypadków oraz zwiększenie 
bezpieczeństwa publicznego.

Ponadto wymiana opraw 
na technologię LED ma istotne 
znaczenie ekologiczne. Oprawy 
tego typu zużywają znacznie 
mniej energii niż tradycyjne źró-
dła światła. O czym należy pa-
miętać, mniejsze zużycie energii 
przez oprawy LED przekłada się 
również na zmniejszenie emisji 
dwutlenku węgla i innych zanie-
czyszczeń związanych z produk-
cją energii elektrycznej.

– Projekt modernizacji 
oświetlenia w gminie Jaworze 
nie tylko przyniesie wymierne 
korzyści dla mieszkańców po-
przez zwiększenie bezpieczeń-
stwa na drogach, ale również 
stanowi ważny krok w kierun-
ku zrównoważonego rozwoju 
i troski o środowisko naturalne. 
W ten sposób gmina Jaworze 
wnosi swoją cegiełkę do glo-
balnych wysiłków mających na 
celu ograniczenie negatywnego 
wpływu człowieka na środowi-
sko – podsumowała Anna Skot-
nicka-Nędzka, pełniąca funkcję 
wójta gminy Jaworze. (UGJ)
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Gminny Przegląd Pieśni Patriotycznej w Bestwinie był dla dzieci i mło-
dzieży okazją do zaprezentowania swoich umiejętności muzycznych.
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gmINA jASIENICA

osoboWość ziem Górskich
Wójt gminy Jasienica Janusz Pierzyna został wybrany Osobowością Ziem Górskich 19. edycji konkursu. Nagrodę przyznano w sobotę 25 listopada podczas 

uroczystej gali w Żywcu.

W uzasadnieniu werdyktu 
Kapituła przypomina, że Ja-
nusz Pierzyna to oddany sa-
morządowiec przez łącznie 
siedem kadencji, z tego od 
sześciu pracuje na stanowisku 
wójta. „Przez 29 lat aktyw-
ności samorządowej realizu-
je potrzeby społeczeństwa, 
wzbogacając infrastrukturę 
nowymi projektami, potrzeb-
nymi dla życia i rozwoju 
regionu, nie tylko gminy Ja-
sienica. Pełni wiele funkcji 
społecznych w regionie, wo-
jewództwie i kraju. Jest po-
mysłodawcą i wykonawcą 
pierwszej w Polsce Nisko-
emisyjnej Strefy Ekonomicz-
nej. To obszar o powierzchni 
71 ha, który został zakupio-
ny przez Gminę Jasienica za 
1,3 mln zł, tj. po 1,83 zł za 
mkw. Po uzbrojeniu i utwo-
rzeniu Strefy grunty obecnie 
są sprzedawane po 225 zł za 
mkw., a wartość całości wy-
nosi 120 mln zł.

O p r a c o w a ł  r ó w n i e ż 
i doprowadził do certyfika-

cji Jasienickiego Kurortu 
Zamkowego. Realizacja od-
wiertu geotermalnego, któ-
ry był jego wizją rozwoju, 
obecnie jest w trakcie reali-
zacji dzięki pozyskaniu 15 
mln z NFOŚiGW. Obecnie 
zaproponował kolejny wiel-
ki projekt – Europejskie Cen-
trum Bezpieczeństwa, które 
umożliwi kształcenie dzieci 
i młodzieży w tej dziedzinie. 
Jako Wiceprezes Zarządu 
Wojewódzkiego Straży Po-
żarnej przebudował straże od 
podstaw i zakupił dla Gminy 
Jasienica ponad 30 samocho-
dów bojowych” – czytamy 
w prezentacji konkursowej.

P r e s t i ż o w y  K o n k u r s 
„Osobowość Ziem Gór-
skich” organizuje Koali-
cja Marek Ziem Górskich, 
stowarzyszenie zrzeszające 
firmy i samorządy Beski-
dów i Podhala w Polsce i na 
Słowacji. Co roku wyróżnia 
osoby, instytucje, stowarzy-
szenia i firmy, które w swo-
jej dziedzinie przyczyniają 

się do rozwoju terenów gór-
skich, nie tylko w Polsce, ale 
również z drugiej strony kar-

packiej granicy. W głównej 
kategorii Osobowość Ziem 
Górskich Janusz Pierzyna 

został uhonorowany statu-
etką i dyplomem okoliczno-
ściowym.

Jak podkreślał przewodni-
czący kapituły konkursowej 
Stanisław Lichosyt, burmistrz 
Suchej Beskidzkiej, tegorocz-
ny wybór zwycięzców był wy-
jątkowo trudny ze względu 
na niezwykle wysoki poziom 
prezentowany przez kandyda-
tów w poszczególnych kate-
goriach.

Osobowość Ziem Gór-
skich to kolejne tegoroczne 
wyróżnienie dla wójta gmi-
ny Jasienica Janusza Pierzy-
ny. W lipcu br. w bielskim 
garnizonie Policji otrzymał 
Złoty Medal „Za zasługi dla 
Policji”, przyznany przez Mi-
nistra Spraw Wewnętrznych 
i Administracji. Wójt otrzy-
mał te najwyższe oznacze-
nie w Policji jako 79. osoba 
w Polsce. Z kolei w maju pod-
czas Powiatowych Obchodów 
Dnia Strażaka w Bielsku-Bia-
łej otrzymał Krzyż Świętego 
Floriana, przyznawany przez 
Prezydenta RP szczególnie za-
służonym i wyróżniającym się 
członkom OSP. (UGJ)
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trzy dekady samorządu
Z inicjatywy wójta Janu-

sza Pierzyny i pod jego re-
dakcją ukazała się obszerna 
monografia „Historia Jasie-
nicy – 30 lat samorządu”. – 
Wystarczy sięgnąć pamięcią, 
jak 30 lat temu wyglądały 
miejscowości naszej gminy, 
i porównać z tym, co dzisiaj 
widzimy, aby dostrzec róż-
nice i uświadomić sobie, jak 
wiele się zmieniło – mówił 
Janusz Pierzyna prezentu-
jąc książkę podczas konfe-
rencji prasowej.

Monografia koncentruje 
się wokół funkcjonowania 
samorządowej gminy Jasie-
nica od momentu pierwszych 

w pełni wolnych i demokra-
tycznych wyborów w 1990 
r. Wójt zwrócił uwagę na 
trzy ważne projekty, któ-
re z perspektywy czasu wy-
raźnie wpisują się w historię 
rozwoju gminy. Pierwszym 
było otwarcie w 2015 r. po 
wielu latach przygotowań 
Jasienickiej Niskoemisyjnej 
Strefy Ekonomicznej, dzię-
ki której do budżetu Gminy 
Jasienica regularnie co roku 
wpływają miliony złotych po-
chodzące ze sprzedaży dzia-
łek. Drugim było utworzenie 
Jasienickiego Kurortu Zam-
kowego. Składnikiem tego 
projektu było pozyskanie 15 
mln zł na wykonanie odwier-

tu geotermalnego, który wła-
śnie się realizuje. Trzecim 
projektem, na razie w fazie 
tworzenia, będzie Europej-
skie Centrum Bezpieczeństwa.

Książka szczegółowo do-
kumentuje zmiany, jakie 
w Jasienicy zaszły w ciągu 
ostatnich 33 lat. Rok po roku 
przedstawia poszczególne 
działania w każdej dziedzinie, 
za którą samorząd odpowia-
dał, m.in. budowę i naprawę 
dróg, oświatę, obiekty uży-
teczności publicznej, ośrod-
ki zdrowia i kultury, szkoły, 
gospodarkę komunalną, sport 
i rekreację, pomoc społeczną. 
Opisywane trzy dekady samo-
rządności objęły jednocze-
śnie okres 25-lecia pełnienia 
funkcji wójta przez Janusza 
Pierzynę, a wcześniej jeszcze 
radnego II kadencji samorzą-
du.

Jako wielką zaletę mo-
nografii należy uznać cztery 
setki fotografii, wykonanych 
w okresie minionych trzech 
dekad, a w wielu wypadkach 
– opisując budynki użyteczno-
ści publicznej powstałe wcze-
śniej – również okres od 1973 
r., kiedy to powstała gmina Ja-
sienica jako jednostka admini-
stracyjna. (UGJ)

JANUsZ PieRZyNA,
wójt gminy Jasienica:

Nasza publikacja dotyczy przede 
wszystkim trzech dekad wolnej 
Polski i jej jednej z najważniej-
szych części – samorządności na 
szczeblu lokalnym. Piszemy o 
gminie Jasienica, ale wiele ele-
mentów odnosi się do całej Polski. 
Monografia zawiera szczegółowe, 
twarde dane dotyczące funkcjo-
nowania gminy rok po roku. Toteż 
liczę, że będzie stanowiła zbiór 
wiedzy dla przyszłych pokoleń i 

wzbudzi zainteresowanie bada-
czy, którzy będą mogli ją wyko-
rzystać w opisie historii Polski 
tego okresu.
Zmiany, jakie się w tym okresie 
dokonały, były możliwe, bo praco-
witość, pomysłowość i wyzwolo-
na ludzka energia pozwoliła nam 
jako społeczności kreować projek-
ty służące rozwojowi, a następnie 
je realizować. Bardzo serdecznie 
dziękuję wszystkim osobom, któ-
re w tym okresie przyczyniły się 
do tego gwałtownego rozwoju 
naszej gminy.
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milion dla osp

Jaworzańska jednostka 
Ochotniczej Straży Pożarnej 
otrzymała milion złotych na 
modernizację swojej strażni-
cy. To nagroda za wysoką fre-
kwencję wyborczą w gminie.

Przypomnijmy, przed wy-
borami ogłoszono program 
profrekwencyjny „Bitwa o re-
mizy” Ministerstwa Klimatu 
i Środowiska oraz Minister-
stwa Spraw Wewnętrznych 
i Administracji, zachęcający 
mieszkańców małych miej-
scowości do udziału w wybo-
rach. Dla tych gmin do 20 tys. 
mieszkańców, które uzyskały 
największą frekwencję w swo-
im powiecie, przeznaczono 
pieniądze do wykorzystania 
przez miejscowe jednostki 
straży pożarnej. W skali kra-

ju wyróżnienie otrzymało 314 
gmin, w tym właśnie Jaworze, 
w którym w wyborach do Sej-
mu udział wzięło 81,32 proc. 
uprawnionych do głosowania, 
zaś do Senatu – 81,36 proc., 
odpowiednio 4650 i 4652 osób.

Jak wyjaśnia pełniąca 
funkcję wójta Anna Skotnic-
ka-Nędzka, połowa kwoty po-
chodzi z Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Administra-
cji, druga – z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wod-
nej w Katowicach, z tym, że 
w tym wypadku 500 tys. zł 
będzie zwrócone po wykona-
niu inwestycji. – Dlatego jako 
Gmina udzielimy naszej stra-
ży pożyczki, którą po otrzy-
maniu pieniędzy z Funduszu 
jednostka OSP Jaworze zwró-

ci do naszego budżetu – do-
daje.

Budynek jaworzańskiej 
strażnicy OSP wymaga mo-
dernizacji i poprawy stanu 
technicznego, toteż na spo-
tkaniu specjalnego zespołu 
wskazano, że właśnie na to 
powinny zostać przeznaczo-
ne pieniądze z nagrody. Do-
tyczy to modernizacji dachu, 
kotłowni, nowych instalacji, 
wymiany okien i drzwi, ocie-
plenia w ramach termomoder-
nizacji. – Ale to strażacy sami 
muszą określić, co dokładnie 
chcą zrobić z otrzymaną sumą 
– podkreśla Anna Skotnic-
ka-Nędzka, która m.in. wraz 
z zastępcą komendanta miej-
skiego PSP mł. bryg. Rafałem 
Wałasikiem, Anną Szczęsny 
z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej w Kato-
wicach oraz prezesem OSP 
Jaworze Czesławem Malcha-
rem brała udział w obradach 
zespołu. (UGJ)

 gmINA jAWORZE

maGia śWiąt już po raz trzeci
W prawdziwie zimowej 

aurze w jaworzańskim am-
fiteatrze odbyła się III edycja 
„Magii Świąt” – radosnej im-
prezy dla całych rodzin.

III Magia Świąt rozpo-
częła się od świątecznego 
programu Cioci Tuni, która 
wraz z pomocnikami porwa-
ła dzieci do wspólnej zabawy, 
wprowadzając jednocześnie 
wszystkich zgromadzonych 
w przedświąteczny, bożonaro-
dzeniowy nastrój. Uczestnicy 
„piekli ciasteczka”, pakowali 
prezenty, tańczyli śnieżynko-
wy taniec, pląsali w wężyku 
dookoła amfiteatru. Następ-
nie na scenie pojawił się naj-
bardziej wyczekiwany gość 
– św. Mikołaj, który hojnie 
obdarował najmłodszych 
prezentami. Każde dziecko 
otrzymało słodki upominek. 
W dalszej części programu 
artystycznego z repertuarem 
piosenek świątecznych zapre-
zentował się zespół wokalno-
-instrumentalny „Muzyczny 
Odjazd”, działający przy 
Ośrodku Promocji Gminy Ja-
worze. Był to debiut scenicz-
ny tego zespołu, który swoją 
muzyką rozgrzał licznie przy-
byłą publiczność.

Imprezie jak co roku towa-
rzyszył Jarmark Świąteczny, 
podczas którego uczestnicy 
włączyli się w akcję „Świą-
tecznie dla Filipka” zbierania 
środków finansowych na re-
habilitację i leczenie Filipka, 
czterolatka z Jaworza, pod-
opiecznego Fundacji Serca dla 
Maluszka. – Jaworzanie po raz 
kolejny stanęli na wysokości 
zadania – zadziałała prawdzi-
wa Magia – Magia Ludzkich 
Serc – mówi pełniąca funkcję 
wójta Anna Skotnicka-Nędzka.

Na Jarmarku Świątecz-
nym każdy mógł znaleźć coś 

dla siebie – wystawcy mieli 
wiele do zaoferowania: ozdo-
by świąteczne, pierniki, ręcz-
nie robione czekolady, stroiki, 
wianki świąteczne, biżuterię, 
ciepłe czapki i szale, lampio-
ny, haftowane serwety i ob-
rusy. Pełne ręce roboty miało 
również stoisko gastronomicz-
ne serwujące przepyszne ham-
burgery, kiełbaski, oscypki 
i żurek.

III Magia Świąt została 
zorganizowana przez Ośro-
dek Promocji Gminy Jaworze 
przy współpracy Urzędu Gmi-
ny Jaworze. (OPGJ)

nastrojoWa beata 
przybytek

Wyjątkowy koncert jaz-
zowy „Kameralnie” przy-
gotowała dla jaworzan 
wybitna wokalistka Beata 
Przybytek, która wystąpiła 
w duecie z pianistą Bogu-
sławem Kaczmarem.

Koncert Beaty Przyby-
tek, dysponującej niesamo-
witym głosem wokalistki, 
był ekscytującą podróżą 
poprzez muzyczne styli-
styki – od jazzu i bluesa po 
soul. W sobotę 25 listopada 
w sali Pod Goruszką artyst-
ka była w doskonałym kon-
takcie z publicznością, która 
śpiewała razem z nią i która 
pod koniec koncertu nagro-
dziła gości owacją na stoją-
co. Na zakończenie koncertu 
dyrektor Ośrodka Promocji 
Gminy Jaworze Jolanta Wit-
kowska podziękowała arty-
stom za wspaniały koncert 
oraz przyjęcie zaproszenia 
do Jaworza.

Beata Przybytek jest wo-
kalistką, pianistką i kompo-
zytorką, uznawaną za jeden 
z najciekawszych głosów 
polskiej sceny jazzowej. 
Współpracowała z najwy-
bitniejszymi przedstawicie-
lami polskiego jazzu, takimi 

jak Jan Ptaszyn Wróblew-
ski, Janusz Muniak, Jaro-
sław Śmietana, Włodzimierz 
Nahorny, Piotr Wojtasik, 
Bernard Maseli, Wojciech 
Karolak, Jazz Band Ball Or-
chestra. Jej kariera wokalna 
zaowocowała 6 albumami 
solowymi. Od lat jej na-
zwisko figuruje w ankiecie 
Jazz Top magazynu „Jazz 
Forum”. Towarzyszący jej 
Bogusław Kaczmar jest pia-
nistą, absolwentem Instytutu 
Jazzu Akademii Muzycznej 
w Katowicach w klasie for-
tepianu prof. Wojciecha 
Niedzieli, laureatem nagród 
w konkursach jazzowych. 
Obecnie wykłada w Insty-
tucie Jazzu. (OPGJ)
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ANNA  
sKOTNiCKA-NęDZKA,
pełniąca funkcję wójta gminy 
Jaworze:
Pieniądze pochodzą ze źródeł 
rządowych jako nagroda za 
wysoką frekwencję wybor-
czą. i rzeczywiście, w naszej 
miejscowości zawsze podczas 
wszelkiego rodzaju wyborów 
frekwencja jest dużo wyższa 
niż wynosi średnia, ale w przy-
padku ostatnich wyborów była 
wyjątkowa. Gratulacje za otrzy-
maną nagrodę należą się więc 
mieszkańcom Jaworza, którzy 
tak licznie do wyborów poszli.
Co ważne, jaworzanie nie cho-
dzą do wyborów dla nagród, ale 
z poczucia obywatelskiej odpo-
wiedzialności, takie mamy do 
tego podejście od wielu, wielu 
lat. Obecna nagroda to swego 
rodzaju potwierdzenie naszej 
właściwej postawy wobec spraw 
publicznych. Ale bardzo cieszy, 
bo niewątpliwie pieniądze 
pozwolą na wykonanie inwe-
stycji potrzebnej całej naszej 
społeczności. To tym większa sa-
tysfakcja, że takie środki udało 
się pozyskać w jubileuszowym 
roku, w którym obchodziliśmy 
150-lecie Jaworza.
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gmINA KOZY

Quad będzie przydatny
Bez zbędnej przesady 

stwierdzić można w ślad za 
tytułem, że nowy pojazd, jaki 
trafił na wyposażenie Ochot-
niczej Straży Pożarnej w Ko-
zach, doskonale spełni swoje 
funkcje i będzie właściwie słu-
żył lokalnej społeczności.

Koniec roku okazał się dla 
jednostki strażackiej z gminy 
Kozy bardzo radosny. Do jej 
podziału bojowego przekazany 
został quad ratowniczy. – Z ra-
cji prowadzonych przez nas ak-
cji, coraz częściej w rejonach 
górskich, pojazd z całą pewno-
ścią będzie wykorzystywany. 
To o tyle ważne, że nie wszę-
dzie jesteśmy w stanie dotrzeć 
wozami bojowymi, a co roku 
podejmujemy przeszło setkę 
interwencji. Zagospodarowa-
nie pobliskiego kamieniołomu, 
wytyczanie kolejnych szlaków 
w obszarach leśnych oraz dyna-
miczny rozwój turystyki gór-
skiej sprawiły, że część z tych 
czynności ma miejsce w terenie 
trudno dostępnym – wyjaśnia 
Rafał Gacek, komendant gmin-
ny OSP Kozy.

Quad przyczyni się do istot-
nego zwiększenia potencjału 
jednostki. Prócz spełniania 
typowo ratowniczego charak-
teru, będzie wykorzystywany 
także podczas różnego rodza-
ju działań poszukiwawczych, 
przeciwpowodziowych czy 
w trakcie zabezpieczenia licz-

nych wydarzeń sportowych 
i kulturalnych odbywających 
się w Kozach. To pojazd bar-
dzo nowoczesny, dostosowany 
zarazem do faktycznych po-
trzeb strażaków. Są w nim spe-
cjalne kufry, wciągarka oraz 
osłony, co pozwala na spraw-
ne poruszanie się w trudnym 
terenie. Zakup sfinansowany 
został wspólnie przez Gmi-
nę Kozy, Starostwo Powia-
towe w Bielsku-Białej, Lasy 
Państwowe oraz Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Ka-
towicach, z wykorzystaniem 
środków własnych OSP Kozy.

Krótko po otrzymaniu no-
wego pojazdu strażacy wy-
jechali nim z remizy i wzięli 
udział w specjalnym szkoleniu 
z jazdy. Przetestowali dzięki 

temu sprzęt w okolicach ka-
mieniołomu, podnosząc w ten 
sposób swoje kwalifikacje 
i umiejętności bezpiecznego 
pokonywania wzniesień, zjaz-
dów i trawersów oraz prawi-
dłowego balansowania ciałem 
podczas manewrowania. Po-
dobne aktywności, pozytyw-
nie wpływające na zdolność 
bojową, druhowie z Kóz czy-
nią zresztą systematycznie. 
Z typowym dla siebie zaanga-
żowaniem uczestniczą w ćwi-
czeniach, również wspólnie 
z innymi jednostkami OSP 
oraz członkami Państwowej 
Straży Pożarnej. Młodsi adepci 
– a tych przybywa, bo obecnie 
Młodzieżowa Drużyna Pożar-
nicza liczy 27 osób – regularnie 
stawiają się choćby na szkole-
niach związanych z pierwszą 
pomocą czy zawodach posze-
rzających wiedzę odnośnie sze-
roko rozumianego pożarnictwa.

– Quad tego typu był nam 
potrzebny, a pozytywna opinia 
i merytoryczne wsparcie, jakie 
otrzymaliśmy od komendan-
ta Miejskiego PSP w Bielsku-
-Białej, potwierdza zasadność 
zakupu. Nie mam żadnych 
wątpliwości, że to kolejny 
krok w rozwoju naszej jed-
nostki. Stale podnosimy swo-
je kwalifikacje, prowadzimy 
w tym celu nawet comiesięcz-
ne ćwiczenia wewnętrzne, 
a z profilaktycznymi akcjami 
docieramy do różnych grup 
społecznych, w tym szkolnej 
młodzieży i seniorów w Ko-
zach – wylicza komendant 
Rafał Gacek. (MAN)

ekoloGicznie i oszczędnie
Na dachu budynku przed-

szkola przy ulicy Akacjowej 
w Kozach zamontowana zo-
stała instalacja fotowoltaiczna. 
To inwestycja, która docelowo 
poza aspektami ekologicznymi 
istotnie wpłynie na oszczędno-
ści związane z kosztami ener-
gii elektrycznej.

– Przy dobrej pogodzie insta-
lacja zaspokaja około 65 procent 

naszych potrzeb w tym zakre-
sie. Znacząco więc zmniejszyło 
się zużycie energii pochodzącej 
z sieci – podkreśla Bożena Bla-
chura, dyrektor Przedszkola Pu-
blicznego.

Co warte odnotowania, to 
już kolejne działanie w gminie 
Kozy w zakresie zmniejszenia 
zużycia energii w jednostkach 
użyteczności publicznej, wpły-

wające znacząco zarówno na 
zakres ekonomiczny, jak i dba-
łość o środowisko. Istotnym jest 
fakt, że instalacja fotowoltaiczna 
o mocy 24 kilowatów w przy-
szłości może zostać rozbudo-
wana. – I takie też będziemy 
czynić starania, by sukcesywnie 
wykorzystywać w naszej gminie 
zieloną energię – mówi Jacek 
Kaliński, wójt gminy Kozy. (R)

kiermasz praWdziWie 
śWiąteczny

Już kilkanaście dni przed 
nadejściem Świąt Bożego 
Narodzenia wyczuć się dało 
w Kozach wyjątkową at-
mosferę.

W niedzielę 3 grudnia 
nie zabrakło chętnych osób, 
by zawitać na świąteczny 
Kiermasz Rzeczy Ładnych. 
Wydarzenie to odbywa się 
w Kozach co roku, ale tym 
razem z racji pokaźnych 
opadów śniegu jego klimat 

był szczególny. Zarówno 
wśród zwiedzających, jak 
i wystawców okoliczność 
ta wywoływała radosny 
nastrój. Nie inaczej przy-
jęta został obecność Świę-
tego Mikołaja.

Podczas kilkugodzinne-
go kiermaszu można było 
zaopatrzyć się w świąteczne 
ozdoby i oryginalne rękodzie-
ło, skosztować przeróżnych 
pyszności czy wsłuchać się 
w dźwięki Młodzieżowej Or-

kiestry Dętej. Organizatorzy 
nie zapomnieli też o młod-
szych uczestnikach, którym 
czas umilała przejażdżka san-
kami.

– Każdy znalazł coś od-
powiedniego dla siebie. Ta-
kie wydarzenia mają więc 
wyjątkową wartość i dlatego 
systematycznie znajdują swo-
je miejsce w kalendarzu tych 
najciekawszych imprez w na-
szej gminie – mówi Jacek Ka-
liński, wójt gminy Kozy. (M)
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JACeK KAliŃsKi,
wójt gminy Kozy:
Nasza koziańska jednostka 
Ochotniczej straży Pożarnej sta-
le się rozwija, a przede wszyst-
kim bez zarzutu wypełnia swoje 
zadania. Nie jest to wcale takie 
łatwe, ale nasi druhowie – i pew-
nie wypowiem się tu w imieniu 
wielu mieszkańców – są zawsze 
tam, gdzie rozmaite sytuacje 

kr yzysowe tego w ymagają. 
Troszczymy się więc o to, aby suk-
cesywnie rozwijało się zaplecze 
jednostki i jej wyposażenie. To 
nawet sprawa ważna w wymia-
rze ponadlokalnym, bo nasi stra-
żacy wyjeżdżają do interwencji 
na szerszą skalę.
Akcje o charakterze ratowniczo-
-gaśniczym to oczywiście nie 
wszystko. strażacy aktywnie 
włączają się w życie naszej ko-
ziańskiej społeczności. Odwie-
dzają placówki oświatowe, gdzie 
przybliżają swoją codzienną 
pracę, biorą też udział w licznych 
uroczystościach i wydarzeniach, 
zarówno w formie galowej, jak 
i dbając o bezpieczeństwo ich 
uczestników. Jesteśmy im za to 
niezmiernie wdzięczni.

nostki. Stale podnosimy swo-
je kwalifikacje, prowadzimy 
w tym celu nawet comiesięcz-
ne ćwiczenia wewnętrzne, 
a z profilaktycznymi akcjami 
docieramy do różnych grup 
społecznych, w tym szkolnej 
młodzieży i seniorów w Ko-
zach – wylicza komendant 

wające znacząco zarówno na 
zakres ekonomiczny, jak i dba-
łość o środowisko. Istotnym jest 
fakt, że instalacja fotowoltaiczna 
o mocy 24 kilowatów w przy-
szłości może zostać rozbudo-
wana. – I takie też będziemy 
czynić starania, by sukcesywnie 
wykorzystywać w naszej gminie 
zieloną energię – mówi Jacek 
Kaliński, wójt gminy Kozy. (R)

w tym celu nawet comiesięcz-
ne ćwiczenia wewnętrzne, 
a z profilaktycznymi akcjami 
docieramy do różnych grup 
społecznych, w tym szkolnej 
młodzieży i seniorów w Ko-
zach – wylicza komendant 

wające znacząco zarówno na 
zakres ekonomiczny, jak i dba-
łość o środowisko. Istotnym jest 
fakt, że instalacja fotowoltaiczna 
o mocy 24 kilowatów w przy-
szłości może zostać rozbudo-
wana. – I takie też będziemy 
czynić starania, by sukcesywnie 
wykorzystywać w naszej gminie 
zieloną energię – mówi Jacek 

Z okazji Świąt Bożego Narodzenia 
składamy najszczersze życzenia:

szczęścia, zdrowia i wszelkiej pomyślności.

Niech każda chwila Świąt Bożego Narodzenia 
żyje własnym pięknem, a nadchodzący 
Nowy Rok przyniesie nowe możliwości

i pozwoli spełnić marzenia.

Wójt Gminy Kozy 
Jacek Kaliński

Przewodniczący 
Rady Gminy Kozy

Miłosz Zelek
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gmINA WILAmOWICE

szkoła jak noWa

Zakończyła się moder-
nizacja budynku Zespo-
łu Szkół w Wilamowicach. 
Przy okazji przeprowadzo-
no również prace związane 
z zagospodarowaniem tere-
nu wokół szkoły.

Zakres prac objął kom-
pleksowy remont elewacji 
budynku, wymianę pokrycia 
dachowego, montaż na nowym 
pokryciu dachowym instalacji 
fotowoltaicznej o mocy 45 kW 
wraz z instalacją odgromo-
wą, wymurowanie kominów, 
w końcu montaż monitoringu 

zewnętrznego i wewnętrznego. 
Wraz z tymi pracami przepro-
wadzono częściową wymianę 
ogrodzenia wraz z robotami to-
warzyszącymi. Całość koszto-
wała 2,65 mln zł, z czego 2,5 
mln zł pochodziło jako dofi-
nansowanie z rządowego fun-
duszu Polski Ład – Program 
Inwestycji Strategicznych.

Jednocześnie we współ-
pracy z Ogniskiem „Żywioł 
Wilamowice” Towarzystwa 
Krzewienia Kultury Fizycz-
nej również w tym roku wybu-
dowano wiatę rowerową oraz 
rozbudowano plac zabaw przy 

szkole w Wilamowicach. Oba 
zadania zostały dofinansowane 
z funduszy Unii Europejskiej 
z Programu Operacyjnego 
„Rybactwo i Morze”.

Modernizacja budynku Ze-
społu Szkół w Wilamowicach 
wraz z zagospodarowaniem te-
renu było kolejnym zadaniem 
inwestycyjnym w oświacie, 
przeprowadzonym przez Gmi-
nę Wilamowice w tym roku. 
Przypomnijmy, że we wrześniu 
zakończono budowę dużego 
przedszkola w Pisarzowicach, 
którego koszt przekroczył 12 
mln zł. (UMW)

druGi jarmark
Dwa dni koncertów, wy-

stępów dzieci, wspólne-
go kolędowania, popisów 
mażoretek, cała masa sto-
isk z pięknym rękodziełem 
i dekoracjami, pyszności na 
słono i słodko – takie rado-
sne przygotowania do Świąt 
przyniósł II Jarmark Bożo-
narodzeniowy w Wilamowi-
cach.

W sobotę i niedzielę 9 i 10 
grudnia na scenie usytuowa-
nej w tym roku na parkingu 
przy LKS Wilamowiczanka 
pojawiły się zespoły regio-
nalne, mażoretki, uczniowie 
przedszkoli i szkół z gminy 
Wilamowice oraz uczniowie 
zajęć muzycznych prowadzo-
nych w ośrodkach MGOK. 
A wszystko po to, by wspól-
nie kolędować i wprowadzać 
odwiedzających w świątecz-
ny nastrój. Wspaniały nastrój 
dopełniła biała sceneria, którą 
specjalnie na Jarmark przygo-
towała pogoda.

Wśród migających świa-
tełek, z unoszącym się w po-
wietrzu zapachem pierników, 
świą tecznych przypraw 
i grochówki, przygotowa-
nej pysznie przez druhów 
z OSP Wilamowice, a także 

przy dźwiękach pastorałek 
przez stoiska jarmarku prze-
taczały się tłumy spragnio-
nych świątecznej atmosfery. 
Dzieci miały możliwość sko-
rzystać z przejażdżki na uro-
czych reniferach, w których 
roli wystąpiły kuce, jakie 
dotarły z Rancza pod Jaskół-
czym Gniazdem.

Gwiazdą Jarmarku był ze-
spół „Dzień Dobry”, a kon-
cert w ten mroźny wieczór 
rozgrzał każdego. Na zakoń-

czenie uczestnicy wspólnie 
puścili spod sceny „iskierkę 
z Wilamowic”, życząc wszyst-
kiego najlepszego. Ta iskra 
wróci do Wilamowic już na 
wiosnę podczas święta kultu-
ry wilamowskiej.

Współorganizatorami 
jarmarku byli: Gmina Wi-
lamowice oraz MGOK w Wi-
lamowicach, sponsorami zaś 
Fox Fittings Sp. z o.o. Sp. k. 
oraz P.P.U.H Remdom Prze-
mysław Żak. (MCh)

mały debiut W niemczech

Teatrzyk Dziecięcy „De-
biucik” wyjechał z wizytą 
do Bergheim w Niemczech.

Od 15 do 19 listopada 
trwała wizyta studyjna Te-
atrzyku Dziecięcego „De-
biucik” w Szkole Baletowej 
Belaro w Bergheim. Pisa-
rzowscy aktorzy pojechali na 
imienne zaproszenie Starosty 
Powiatu Rhein-Erft Franka 
Rocka. Praca nad wspólnym 
spektaklem rozpoczęła się 
jednak znacznie wcześniej, 
pierwsze plany reżyserki – 
Urszula Kucharska oraz Ines-
sa von Berge – mogły zrobić 
już po spotkaniu wiosennym, 
gdy dyrektor Szkoły Baleto-
wej Belaro odwiedziła polską 
grupę aktorów w Gminnym 
Centrum Działań Twórczych 
w Pisarzowicach.

Pobyt w Niemczech upły-
nął pod znakiem intensyw-
nych wspólnych prób do 

spektaklu w ramach reali-
zacji projektu „Kultura bez 
granic”, razem spędzonego 
czasu polskich dzieci w nie-
mieckich rodzinach, wizyty 
i zwiedzania zabytków Kolo-
nii, a także przede wszystkim 
przygotowań do występu.

W sobotę 18 listopada 
na deskach Teatru Capitol 
w Kerpen pojawili się tance-
rze oraz aktorzy, by wspól-
nie zagrać w przedstawieniu 
o podróży przez świat pełen 
różnych kultur. Taniec prze-
platał się z etiudami teatral-
nymi. Wszystko idealnie 
zgrało się w całość, przed-
stawienie zostało przyjęte 
wielkimi brawami i okrzyk-
nięte sukcesem.

Nie jest to koniec współ-
pracy między grupami arty-
stycznymi z powiatów miast 
partnerskich, a jedynie zapo-
wiedź dalszej wspólnej drogi 
i nowych inicjatyw. (MCh)
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MARiAN TRelA,
burmistrz Wilamowic:

To kolejna inwestycja oświa-
towa, na którą pozyskaliśmy 
dofinansowanie z funduszy 
zewnętrznych, podobnie jak 
wcześniej na budowę nowego 
przedszkola w Pisarzowicach. 
Mogliśmy dzięki  takiemu 
wsparciu zmodernizować i 
zbudować więcej w obiektach 
edukacyjnych naszej gminy. A 
pod tym względem nigdy po-
trzeb nie brakuje.
Cieszę się, że także tę moder-
nizację budynku szkolnego 
w Wilamowicach udało się 
pomyślnie zakończyć. To nie 
było z w ykłe naprawianie 
uszkodzeń, ale inwestycja 
zdecydowanie podnosząca 
stan techniczny. Dzięki temu 
dzieci mają teraz lepsze wa-
runki nauki, a nauczyciele 
swojej pracy.

W oczekiwaniu na zbliżające się  
Święta Bożego Narodzenia i Nowy 2024 Rok  

żegnamy minione miesiące i pełni nadziei spoglądamy 
w przyszłość.

Pragniemy przeżyć niepowtarzalne świąteczne chwile
w pokoju i wzajemnej bliskości.

Serdeczne życzenia zdrowia, pogody ducha  
i spełnienia marzeń

składają

Przewodnicząca Rady Miejskiej

Stanisława Kudłacik
Burmistrz 

Marian Trela
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najlepsi skoczkoWie W beskidach
Aż trzy konkursy zalicza-

ne do Pucharu Świata w sko-
kach narciarskich odbędą 
się w styczniu 2024 roku na 
obiektach zlokalizowanych 
w regionie Beskidów – w Wi-
śle oraz Szczyrku.

Wspomniane zawody będą 
częścią minicyklu „PolSKI 
Turniej”, który prócz Wisły 
(12-14 stycznia) i Szczyr-
ku (16-17 stycznia) obejmie 
konkursy na Wielkiej Kro-
kwi w Zakopanem (20-21 
stycznia). Zanim więc najlep-
si skoczkowie udadzą się pod 
Tatry na próbę generalną przed 
wieńczącymi miesiąc mistrzo-
stwami świata w lotach nar-
ciarskich, niemałą gratką dla 
fanów dyscypliny będzie ry-
walizacja w Beskidach, do 
której dojdzie z kolei tydzień 
po zakończeniu prestiżowego 
Turnieju Czterech Skoczni. 
Do Wisły co roku przyjeż-
dżają kibice z całego świata, 
a zmagania tu się odbywają-
ce mają swój niezapomniany 
klimat. Dla Szczyrku to debiut 
w kalendarzu Pucharu Świata, 
co również wzbudza duże za-
interesowanie.

Inauguracja zawodów 
w Polsce nastąpi w piątek 12 
stycznia 2024 roku, na kiedy 

to zaplanowano serie treningo-
we oraz kwalifikacje mężczyzn 
(start o godzinie 18). Sobota 13 
stycznia to pierwszy w historii 
w Polsce konkurs duetów, a na 
niedzielę 14 stycznia wyzna-
czono konkurs indywidualny 
(od godz. 16). Skocznia Skalite 
w Szczyrku to już dwudniowe 
emocje – od kwalifikacji awi-
zowanych na wtorek 16 stycz-
nia na godz. 18, po środową 
rywalizację od godz. 17.30.

Z całą pewnością nie za-
braknie kibiców wspierających 
z trybun biało-czerwonych 
skoczków, którzy bieżącego 
sezonu na razie do udanych 
zaliczyć nie mogą. Żaden 
z Polaków nie stanął dotąd na 
podium, a jedno z najbardziej 
wartościowych osiągnięć to 
11. miejsce Piotra Żyły pod-
czas zawodów w niemieckim 
Klingenthal. Z wolna przebu-
dzają się również Dawid Ku-

backi i Kamil Stoch, ale bez 
wątpienia doping się przyda. 
– Dostrzegam pewną popra-
wę, wykonujemy ciężką pra-
cę i stopniowo stabilizujemy 
nasze skoki – mówi z optymi-
zmem Thomas Thurnbichler, 
szkoleniowiec polskiej kadry.

Na wszystkie zawody 
w ramach imprezy „PolSKI 
Turniej” prowadzona jest już 
sprzedaż biletów poprzez plat-
formę ebilet.pl. (MA)

piłkarski finał pod WaWelem
Za sprawą świetnej gry 

młodych piłkarzy z rocznika 
2016 swoją obecność w gro-
nie znamienitych klubów 
z południa kraju zaznaczył 
LKS Przełom Kaniów.

Drużyna prowadzona 
przez trenera Mariusza Cu-
priaka wpierw uczestniczyła 
końcem października w wo-
jewódzkim turnieju elimina-
cyjnym „Tauron Junior Cup”. 
W Siemianowicach Śląskich 
młodzi kaniowianie wygrali 
wszystkie rozegrane mecze, 
pozostawiając wśród poko-
nanych takie ekipy, jak SRS 
Gwiazda Ruda Śląska, Lisek 
Milówka, KS 94 Rachowice 
i AP Zagłębie Sosnowiec. To 
właśnie wtedy LKS Przełom 

sięgnął po przepustkę do 
wielkiego finału.

Najlepsze 24 zespo-
ły spotkały się 10 listopada 
w imponującej Tauron Arenie 
w Krakowie. Dla reprezentan-
tów klubu z Kaniowa ta piłkar-
ska wyprawa, wsparta przez 
Urząd Gminy Bestwina, oka-
zała się nie lada przygodą. Bo 
choć tym razem to rywale byli 
mocniejsi, to młodzi adepci 
futbolu sięgnęli po bezcenne 
doświadczenie na przyszłość, 
dodatkowo ucieszyli się na 
możliwość spotkania z pro-
wadzącymi rozgrzewkę piłka-
rzami mistrza Polski Rakowa 
Częstochowa. LKS Przełom 
otrzymał za swoją postawę od 
organizatorów nagrodę w wy-
sokości 2 tys. zł. (R)

Piłkarze lKs Przełom Kaniów z rocznika 2016 wystąpili w wielkim fi nale 
prestiżowego turnieju „Tauron Junior Cup”.
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płyWacki jubileusz
Z udziałem 255 zawodni-

czek i zawodników z 24 klu-
bów z Małopolski i Śląska 
odbyła się na terenie pły-
walni Centrum Sportowo-
-Widowiskowego w Kozach 
jubileuszowa, 15. edycja Pły-
wackich Andrzejek.

Po tym, jak uroczyście 
w niedzielę 26 listopada zma-
gania zainaugurowano, co mia-
ło miejsce w obecności m.in. 
wójta gminy Kozy Jacka Ka-
lińskiego i przewodniczącego 
Rady Gminy Kozy Miłosza 
Zelka, rozegrano wpierw wy-

ścigi sztafetowe na dystansie 
4x50 metrów stylem zmien-
nym. W każdej drużynie star-
towały po dwie zawodniczki 
i dwóch zawodników w dowol-
nej kolejności.

Po emocjach związanych 
ze sztafetami przeprowadzone 
zostały następne konkurencje. 
Dzieci i młodzież pływały sty-
lem dowolnym, grzbietowym, 
klasycznym, motylkowym 
i zmiennym. Padło wiele rekor-
dów życiowych, a łącznie roz-
dysponowanych zostało aż 178 
medali w konkurencjach indy-
widualnych.

Kto zameldował się w czo-
łówce klasyfikacji medalo-
wej? Tuzin złotych krążków 
pozwolił triumfować w ze-
stawieniu UKS Nowy Klub 
Pływacki Bielsko-Biała, 
który wyprzedził MTP Del-
fin Cieszyn i UKS Victoria 
Kozy, kluby mające na kon-
cie odpowiednio 7 i 6 najcen-
niejszych łupów. Co istotne, 
kozianie nie mieli sobie rów-
nych w rankingu drużyn, bo 
do wspomnianych medali 
złotych dołożyli imponującą 
liczbę aż 21 srebrnych i brą-
zowych. (ReD)
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EKOLOgIA

Gdzie czyste poWietrze?
Jeszcze tylko do końca tego roku kalendarzowego trwa nabór dla samorządów zainteresowanych udziałem w programie „Czyste Powietrze”. To szansa na 

przedłużenie dotychczasowej współpracy i dalszego finansowania w ramach programu, ale także dla tych gmin, które chciałyby zgłosić się po raz pierwszy.

Narodowy Fundusz Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki 
Wodnej wprowadził na obec-
nym etapie nową zachętę dla 
gmin. To dopłata za pomoc 
w wypełnianiu i składaniu 
wniosków o płatność. Na ten 
cel zarezerwowano ponad 121 
mln zł na cały okres wdraża-
nia programu „Czyste Powie-
trze”.

–  Gminy mają realny 
wpływ na poprawę jakości 
powietrza na swoim terenie, 
a program ułatwia podejmo-
wanie efektywnych działań 
w tym zakresie. Jak co roku, 
zainteresowanym korzyścia-
mi finansowymi gminom, 
we współpracy z funduszami 
wojewódzkimi, udostępnia-
my nowe środki. Dzięki temu 
codziennie zmienia się jakość 
życia Polaków, bo ich domy 
wyposażane są w nowocze-
sne źródła ciepła spełniające 
najwyższe normy – mówi Pa-
weł Mirowski, pełnomocnik 
Prezesa Rady Ministrów ds. 
programu „Czyste Powietrze” 
i efektywności energetycz-
nej budynków oraz wicepre-
zes NFOŚiGW.

Przypomnijmy, od 2021 
roku NFOŚiGW finansuje 
uruchomienie i prowadzenie 
gminnych punktów konsul-
tacyjno-informacyjnych pro-
gramu „Czyste Powietrze”, 
premiuje złożone wnioski o do-
finansowanie oraz docenia naj-
bardziej aktywne samorządy. 
W tym roku do zawieranych 
przez wojewódzkie fundu-
sze ochrony środowiska i go-
spodarki wodnej porozumień 
wprowadzono nową zachętę fi-

nansową dotyczącą wniosków 
o płatność.

W przypadku wspomnia-
nych punktów obsługi maksy-
malna możliwa do uzyskania 
przez gminę kwota to 35 tys. 
zł na jego uruchomienie i pro-
wadzenie przez rok od dnia 
zawarcia porozumienia lub 
aneksu. Gminy, które zawie-
rają porozumienia dotyczące 
prowadzenia punktu konsul-
tacyjno-informacyjnego po 
raz pierwszy, mogą pono-

sić i kwalifikować związane 
z tym koszty od 1 kwietnia 
2023 r. Natomiast samorzą-
dy, które podpiszą aneksy 
na kolejny rok współpracy, 
będą miały pokrywane kosz-
ty kwalifikowane od następ-
nego dnia po upływie okresu 
kwalifikowalności z porozu-
mienia w brzmieniu dotych-
czasowym, do upływu roku od 
zawarcia aneksu.

Gmina otrzymywać będą 
niezmiennie 150 zł za zło-

żony wniosek o dofinanso-
wanie na podwyższony lub 
najwyższy poziom wsparcia 
z wystawionym zaświadcze-
niem o dochodach oraz 50 
zł za wniosek o podstawo-
wy poziom dofinansowania. 
Dodatkowo przewidziano 25 
zł, jeśli poinformuje wniosko-
dawcę o możliwości złożenia 
w banku wniosku o kredyt 
z dofinansowaniem na czę-
ściową spłatę kapitału.

Nowym elementem, który 
ma pomóc sprawniej rozli-
czyć beneficjentów progra-
mu, jest ryczałt za złożone 
wnioski o płatność końco-
wą w wysokości 150 zł po 
wypłacie końcowej na rzecz 
beneficjenta. Większe zaan-
gażowanie gmin w pomoc 
w wypełnianiu i składaniu 
wniosków o płatność przy-
czyni się do ich lepszej 
jakości, co będzie miało po-
zytywny wpływ na tempo ich 
rozpatrywania i wypłaty do-
tacji – w przypadku naszego 
regionu przez Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Ka-
towicach.

Warto podkreślić, że pro-
gram „Czyste Powietrze”, 
z budżetem sięgającym aż 
103 mld zł, to największa 
proekologiczna inicjatywa 
w polskiej historii, służąca 
skutecznej walce ze smogiem 
oraz poprawie efektywności 
energetycznej jednorodzin-
nych budynków mieszkalnych. 
„Czyste Powietrze” to szansa 
dla Polaków nawet na 136,2 
tys. zł bezzwrotnej dotacji na 
termomodernizację, nowe źró-
dło ciepła i audyt energetycz-
ny. Do tej pory z finansowej 
pomocy skorzystało ponad 730 
tys. polskich rodzin, które zde-
cydowały się na inwestycje za 
ponad 20 mld zł.

Projekt, pod nadzorem 
Ministerstwa Klimatu i Śro-
dowiska, jest realizowany od 
września 2018 r. przez Naro-
dowy Fundusz Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej 
wraz z szesnastoma fundusza-
mi wojewódzkimi. Partnerami 
są również gminy, prowadzą-
ce w całej Polsce ponad 2 tys. 
punktów konsultacyjno-infor-
macyjnych programu „Czyste 
Powietrze”. (ReD)

młodych troska o planetę
Ponad 200 dzieci i mło-

dzieży ze szkół z terenu po-
wiatu bielskiego przystąpiło 
do XX edycji Powiatowego 
Konkursu Ekologicznego 
„Człowiek a środowisko”.

Kolejna odsłona konkursu 
potwierdziła, że młodym oso-
bom troska o naszą planetę nie 
jest obojętna. Świadczy o tym 
nie tylko sama ilość zgłoszo-
nych prac plastycznych, lite-
rackich, multimedialnych oraz 
fotograficznych, ale również 
i ich jakość, wskazująca na 
duże zaangażowanie uczniów 

oraz czuwających nad nimi na-
uczycieli.

Wyróżnienia konkursowe 
jury przyznało za 28 prac. Te 
najlepsze wykonali: Alan Li-
choń (SP nr 2 w Czańcu, kl. 
1-4 – prace fotograficzne), Ma-
teusz Janik (SP nr 5 w Czecho-
wicach-Dziedzicach, kl. 5-8 
– prace fotograficzne), Maria 
Biegun (ZSP w Międzyrze-
czu Górnym, kl. 1-3 – prace 
plastyczne), Magdalena Mu-
chacka (SP w Zabrzegu, kl. 4-6 
– prace plastyczne), Angelika 
Segut (SP nr 1 w Wilkowicach, 
kl. 7-8 – prace plastyczne), 

Matylda Paciorek (SP w Dan-
kowicach, kl. 6 – prace literac-
kie), Joanna Stachura (SP nr 1 
w Porąbce, kl. 5 – prace mul-
timedialne).

Kontynuując jednocześnie 
dobrą tradycję nagradzania 
szkoły, z której w konkur-
sie bierze udział najwięcej 
uczniów, i dziękując za krze-
wienie w kolejnych pokole-
niach idei dbania o otaczające 
nas środowisko, Szkoła Pod-
stawowa nr 1 w Wilkowicach 
otrzymała statuetkę oraz ze-
staw koszy do segregacji od-
padów. (ReD) Dzieci i młodzież ze szkół w powiecie bielskim przystąpili do konkursu „Człowiek a środowisko”, a laureaci otrzymali 

nagrody w starostwie Powiatowym w Bielsku-Białej.
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EKOLOgIA

dotacje na kolejne pracoWnie
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach ogłosił kolejne konkursy, w których składając wnioski wyłącznie drogą 

elektroniczną, można ubiegać się o dofinansowanie tzw. zielonych pracowni.

Konkurs „Zielona Pracow-
nia_Projekt’2024” skierowa-
ny jest do szkół podstawowych 
(klasy 4-8) i średnich z tere-
nu województwa śląskiego, 
ale wyłącznie takich, które 
nie posiadają jeszcze pracow-
ni utworzonych ze środków 
WFOŚiGW w Katowicach. 
Dotacje przyznawane będą na 
stworzenie projektu szkolnej 
pracowni na potrzeby nauk 
przyrodniczych, biologicz-
nych, ekologicznych, geogra-
ficznych, geologicznych czy 
chemiczno-fizycznych. Oce-
nie podlegać będzie pomysł 
na zagospodarowanie pracow-
ni – wykorzystanie przestrze-

ni, funkcjonalność, estetyka, 
kreatywność, innowacyjność 
rozwiązań oraz różnorodność 
pomocy dydaktycznych, wy-
posażenia i sprzętu wraz z za-
sadnością ich zakupu.

Zgłoszenia w tym konkur-
sie przyjmowane są jeszcze do 
26 stycznia 2024 roku do godz. 
15.30. Maksymalna wysokość 
wsparcia nie może przekroczyć 
20 proc. kosztu całkowitego 
wdrożenia projektu i stanowić 
kwoty wyższej niż 12 tys. zł.

Z kolei konkurs „Zielona 
Pracownia’2024”, skierowa-
ny do organów prowadzących 
placówki oświatowe z tere-
nu województwa śląskiego, 

w tym także nagrodzonych 
już w konkursie „Zielona Pra-
cownia_Projekt’2024”, ruszy 
początkiem marca przyszłego 
roku, a wnioskowanie potrwa 
do 5 kwietnia 2024 r. do godz. 
15.30. Cel jest podobny, bo 
zakłada utworzenie pracowni 
na potrzeby nauk przyrodni-
czych, biologicznych, eko-
logicznych, geograficznych, 
chemiczno-fizycznych czy 
geologicznych w kl. 4-8 szkół 
podstawowych oraz w szko-
łach średnich. Dotacja będzie 
udzielana z uwzględnieniem 
efektów zadania i możliwości 
finansowych Funduszu do wy-
sokości 80 proc. kosztów kwa-

lifikowanych z zastrzeżeniem, 
że maksymalna kwota przyzna-
nych środków nie może prze-
kroczyć 48 tys. zł.

Co istotne z perspektywy 
formalnej, od nadchodzących 
edycji komplet dokumentów 
w obu konkursach należy zło-
żyć wyłącznie w formie elek-
tronicznej za pośrednictwem 
elektronicznej Platformy Usług 
Administracji Publicznej (ePU-
AP), na elektroniczną skrzyn-
kę podawczą WFOŚiGW lub 
z wykorzystaniem usługi e-Do-
ręczeń, zgodnie z instrukcją za-
mieszczoną na stronie www.
wfosigw.katowice.pl/epuap.
html. (RA)

choinki tylko naturalne
W siedzibach nadle-

śnictw i leśnictw Lasów 
Państwowych na terenie 
całego regionu można zaku-
pić żywe, naturalne choinki. 
To najbardziej ekologiczne 
drzewka – przekonują leśni-
cy, którzy choinki na sprze-
daż pozyskują w ramach 
zabiegów hodowlanych.

W większości leśnictw 
można jeszcze zakupić cho-
inki, ich sprzedaż potrwa 
do piątkowego popołudnia. 
W zależności od obszaru 

można wybrać spośród świer-
ków, jodły, jodły ukraińskiej 
lub sosny. Ceny – również 
w zależności od miejsca pozy-
skania – wahają się od kilku-
nastu złotych za najmniejsze 
choinki sosnowe (do 1 m wy-
sokości) po nawet 100 zł za 
wysoką na 3,5 m jodłę czy 
185 za 5-metrową choinkę 
świerkową. Kto zapragnie 
choinki bardzo wysokiej, na 
ponad 5 metrów, musi liczyć 
się z wydaniem blisko 700 zł.

W sprzedaży wszędzie są 
również świerkowe lub jodło-

we stroisze, a więc pęk poje-
dynczych gałęzi, z których 
tworzy się wiązanki, świą-
teczne stroiki czy inne ozdo-
by bożonarodzeniowe. W tym 
wypadku gałęzie przelicza się 
na metry sześcienne i za taką 
objętość stroiszu jodłowego 
trzeba zapłacić ponad 860 
zł. Świerkowy jest tańszy – 
185 zł.

Leśnicy podkreślają, że 
właśnie tylko żywa, naturalna 
choinka, pochodząca bezpo-
średnio z gospodarstw Lasów 
Państwowych daje gwarancję 
niskiej ceny i legalnego po-
chodzenia. I tylko taka może 
uchodzić za ekologiczną, bo-
wiem leśnicy drzewka pozy-
skują w ramach planowych 
zabiegów hodowlanych na 
terenach, na których rośnie 
młody las.

Szczegóły sprzedaży 
i miejsca, w których można 
kupić choinki, można poznać 
na stronach najbliższego nad-
leśnictwa wchodząc na stro-
nę: www.katowice.lasy.gov.
pl/nadlesnictwa. (R)

noWy pomnik przyrody
Przybywa wyjątkowych miejsc zloka-

lizowanych na terenie gminy Czechowice-
Dziedzice. Status pomnika przyrody zyskał 
buk zwyczajny.

Buk zwyczajny rośnie na terenie leśnym 
w rejonie ulicy Zaplecze, stanowiącym wła-
sność Skarbu Państwa w zarządzie Państwo-
wego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe 
– Nadleśnictwo Bielsko. Należy do obiektów 
wyróżniających się osiągniętymi rozmiarami 
oraz szczególnymi walorami przyrodniczymi 
i krajobrazowymi spośród drzew tego same-
go gatunku, jakie występują na obszarze gmi-
ny Czechowice-Dziedzice. Obwód drzewa na 
wysokości 1,3 metra wynosi 420 centymetrów.

Po ustanowieniu drzewa pomnikiem przyro-
dy niemożliwe stanie się wykonywanie w jego 
otoczeniu jakichkolwiek prac ziemnych, trwale 
przekształcających rzeźbę terenu oraz uszka-
dzanie i zanieczyszczanie gleby, mogące spo-
wodować zaburzenie stosunków wodnych oraz 
negatywnie wpłynąć na rozwój rośliny lub do-
prowadzić nawet do obumarcia drzewa.

Przeprowadzone oględziny drzewa w terenie 
wykazały, iż buk cechuje się ogólnie dobrym 
stanem zdrowotnym. Objęcie drzewa ochroną 
prawną i otoczenie go opieką poprzez systema-
tyczną pielęgnację oraz wprowadzenie wyżej 
wymienionych ograniczeń pozwoli na zacho-
wanie drzewa dla przyszłych pokoleń. Projekt 
przygotowanej w tej sprawie uchwały, przegło-
sowanej na listopadowej sesji jednogłośnie przez 
radnych gminy Czechowice-Dziedzice, został 
uzgodniony z Regionalnym Dyrektorem Ochro-
ny Środowiska w Katowicach. (UM)

W grudniu tego roku w Zespole szkolno-Przedszkolnym im. Władysława 
Jagiełły w Łodygowicach otwarta została kolejna pracownia nagrodzona w 
konkursie zorganizowanym przez Wojewódzki fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach.
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REKORD

W rekordzie spełniają się marzenia
Piłkarze z Cygańskiego Lasu są na najlepszej drodze, by sforsować bramy II-ligowe, ekipa futsalowa ponownie walczy o najwyższe laury, również zespoły 

kobiece konsekwentnie realizują swoje cele. Na tym nie koniec, bo wraz z finiszem roku kalendarzowego przy Startowej ruszyły imponujące inwestycje.

droGą aWansu

Od kilku sezonów piłkarze 
Rekordu dają swoim fanom 
powody do zadowolenia, przy-
należąc systematycznie do czo-
łówki III ligi. Wiele wskazuje 
na to, że sezon obecny będzie 
natomiast przełomowym i hi-
storycznym zarazem. Po run-
dzie jesiennej, w której zespół 
z Cygańskiego Lasu rozegrał 
18 meczów ligowych, bezdy-
skusyjnie przewodzi on staw-
ce, a 4-punktowa zaliczka nad 
rezerwami Śląska Wrocław 
daje pewien komfort. Pokaźną 
stratę już 7 „oczek” ma do Re-
kordu zajmujący kolejną lokatę 
na podium MKS Kluczbork.

Ocena sportowa, dokony-
wana choćby na podstawie 
„suchych” tylko faktów, jest 
bezsporna – miano głównego 
pretendenta do mistrzowskie-
go tytułu bielszczanom w peł-
ni się należy. – Sama tabela 
świadczy najlepiej o tym, jak 
cennym dorobkiem dysponu-
jemy z perspektywy lidera. 
A czy wystarczy to na coś wię-
cej? Mamy bez wątpienia bar-
dzo dobry punkt startowy przed 
rundą rewanżową, ale jedno-
cześnie musimy być czujni 
i rozważnie pilnować tego, co 
zostało wypracowane. Możemy 
też natomiast z taką dozą pew-
ności mówić głośno, że chce-
my awansować, co nie przeczy 
skromności naszej dalszej pra-
cy – wyjaśnia Dariusz Klacza, 
szkoleniowiec lidera III ligi.

Doskonałe wyniki piłka-
rzy to także świadectwo, że 
w klubie również pod wzglę-
dem organizacyjnym wszyst-
ko odpowiednio się ze sobą 
„zazębia”, a stawianie ambit-
nych celów nie jest na wy-
rost. – Musimy zdawać sobie 
sprawę, jak trudną sztuką jest 
uzyskanie awansu i ile czynni-
ków powinno współgrać, aby 
mieć rywali za plecami. My 
postępujemy do tego zgodnie 
z określoną filozofią rozwoju. 
Chcemy wprowadzać konse-
kwentnie naszych wychowan-
ków i dawać im realną szansę 
gry – przyznaje Janusz Szymu-
ra, prezes Rekordu.

inWestycje  
na miarę mistrzóW

Niezależnie od toczących 
się rozgrywek ligowych im-
ponująco kształtują się działa-
nia natury inwestycyjnej, które 
już prowadzone są na terenie 
kompleksu sportowego przy 
ulicy Startowej. Wpierw ru-

szyła budowa trybuny wschod-
niej, która powstanie vis-a-vis 
obecnej zadaszonej oraz klu-
bowego budynku. Zapewni to 
dodatkowe 400 miejsc siedzą-
cych na obiekcie, łącznie try-
buny pomieszczą 960 widzów. 
Spełniony będzie dzięki temu 
istotny wymóg umożliwiający 
udział w piłkarskich rozgryw-
kach szczebla centralnego, 
a na to „rekordziści” mają cał-
kiem realne szanse. Poza tym 
w nowej części obiektu – i to 
kolejny niezbędny element in-
frastrukturalny w kontekście 
gry w II lidze – zlokalizowana 
będzie specjalna klatka dla ki-
biców przyjezdnych, która po-
mieści przeszło 100 osób.

– Trybuna będzie gotowa 
stosunkowo szybko, bo już 

wiosną 2024 roku, z dużym 
prawdopodobieństwem jej uru-
chomienia jeszcze w bieżącym 
i oby historycznym dla nasze-
go klubu sezonie. To inwestycja 
o tyle konieczna, że nie chce-
my niczego zaniedbać, gdyby 
okazało się faktycznie, że ze-
spół spełni marzenia o awansie 
– dodaje sternik Rekordu.

Koszt wspomnianej reali-
zacji to ponad 3 mln zł, która 
to kwota w całości zabezpie-
czona zostanie środkami fir-
my Rekord SI, pomimo – co 
warte podkreślenia – prowa-
dzenia inwestycji na terenie 
jedynie od miasta dzierżawio-
nym. A co dalej? – Przed nami 
w perspektywie kilku miesięcy 
potężny projekt budowy nowej 
hali sportowej, której bardzo 

potrzebujemy. Wcześniej jed-
nak musimy przygotować się 
na ewentualność awansu pił-
karzy do II ligi. Te inwestycje 
są ze sobą ściśle powiązane 
nie tylko finansowo, ale także 
logistycznie. Nie możemy so-
bie pozwolić na to, aby nasze 
eksportowe drużyny męskie – 
piłkarska i futsalowa – skazane 
były na grę poza siedzibą klu-
bu dłużej, aniżeli to konieczne 
– opowiada Janusz Szymura.

Gdy trybuna już powstanie, 
przy Startowej ruszy pełną 
parą w maju 2024 r. budowa 
nowej hali z prawdziwego 
zdarzenia, której koszt sza-
cowany jest na ok. 25 mln zł. 
Częściowo inwestycję wspo-
mogą środki rzędu 10 mln 
zł, jakie bielskiemu klubo-

wi przyznane zostały nie tak 
dawno z Ministerstwa Sportu 
i Turystyki. W całości to jed-
nak znacząca kwota, ale... – 
Będziemy mogli pochwalić 
się halą na miarę XXI wieku, 
taką, na jaką w pełni zasłu-
guje drużyna wielokrotnych 
mistrzów Polski w futsalu. Je-
steśmy w tym aspekcie najbar-
dziej utytułowanym klubem 
w kraju. Tyczy się to również 
rozgrywek młodzieżowych 
w męskim i żeńskim wydaniu. 
Zamierzamy kontynuować ob-
raną drogę i z powodzeniem 
kształcić kolejnych młodych 
sportowców przy ścisłej zależ-
ności z naszą Szkołą Mistrzo-
stwa Sportowego – dopowiada 
prezes Szymura.

Wspomnieć należy jeszcze 
o jednym. Klub zadbał także 
o to, aby bez większych zakłó-
ceń – pomimo inwestycyjnego 
rozmachu – przebiegał bieżący 
proces szkoleniowy „rekordo-
wych” grup. Toteż na tyłach 
obecnej hali, nakładem ok. 1,5 
mln zł, powstanie hala o kon-
strukcji łukowej o wymiarach 
umożliwiających prowadze-
nie treningów w komforto-
wych warunkach.

trofeum już jest...

– W sezon futsalowy we-
szliśmy zdobyciem kolejne-
go trofeum do naszej okazałej 
klubowej gabloty. Superpuchar 
Polski jest wartościowym łu-
pem, ale liczymy oczywi-
ście na ten najcenniejszy za 
mistrzostwo – zaznacza Ja-
nusz Szymura.

Jak przed kilkutygodnio-
wą przerwą w rozgrywkach 
Futsal Ekstraklasy przedsta-
wia się sytuacja Rekordu? 
Krótko rzecz ujmując – opty-
mistycznie. Bielszczanie pod 

trenerską wodzą Jesusa Chusa 
Lopeza wygrali 13 na 15 spo-
tkań i ustępują w tabeli jedynie 
zawodnikom Constractu Luba-
wa, co istotne z najmniejszym 
możliwym dystansem punk-
tu do nadrobienia. Tyle samo 
traci z kolei do biało-zielo-
nych ekipa Piasta Gliwice, 
a to walkę o tytuł czyni nad 
wyraz interesującą z kibicow-
skiego punktu widzenia. – Se-
zon zasadniczy o niczym nie 
przesądzi, a kluczowe mecze 
rozegrane zostaną w maju, gdy 
odbędą się play-offy. To wte-
dy będzie potrzebna optymalna 
forma. Taką też szykujemy – 
uśmiecha się prezes.

Wydaje się ponad wszel-
ką wątpliwość, że perspekty-
wa gry w zupełnie nowej hali 
może stanowić dla futsalistów 
Rekordu dodatkową motywa-
cję. Nie jest tymczasem wy-
kluczone, że dyscyplina zawita 
w sezonie 2024/2025 w różne 
lokalizacje w szeroko poję-
tym obszarze Ziemi Bielskiej. 
– Wyprowadzka nas nie omi-
nie i rzeczywiście rozważamy 
korzystanie z hal sportowych, 
które powstały w ostatnich 
latach w regionie. Byłaby 
to ciekawa promocja futsalu 
i pokazania szerszemu gronu 
miłośników sportu, że marka 
Rekord ma swoją wartość– ko-
mentuje Szymura.

a może krzesełko?

Bielski klub zamierza zre-
alizować w nadchodzących 
miesiącach także inny cie-
kawy, a zarazem innowacyj-
ny pomysł. – Pod względem 
sportowym idziemy mocno do 
przodu, rozwijamy się i nad-
szedł taki moment, że chcemy 
wyjść szerzej z konkretną pro-
pozycją dołączenia do społecz-
ności Rekordu Bielsko-Biała 
– nadmienia sternik klubu 
z Cygańskiego Lasu.

Każdy zainteresowany 
współpracą z Rekordem bę-
dzie mógł już wkrótce wykupić 
własne krzesełko na stadionie 
piłkarskim. To ukłon w stro-
nę kibiców i potencjalnych 
sponsorów, dla których przy-
gotowano w zamian określo-
ne świadczenia promocyjne 
i biznesowe. – Nie chcemy 
zamykać się na współpracę, 
zwłaszcza z osobami, które 
sport czują i chcą zrobić coś 
fajnego. Jako Rekord mamy 
już ku temu naprawdę solidne 
podstawy – podsumowuje Ja-
nusz Szymura.

MARCiN NiKiel

Takich momentów radości piłkarzom Rekordu, przewodzącym stawce iii ligi grupy 3, w rundzie jesiennej obecnego 
sezonu nie brakowało.

Na terenie kompleksu sportowego przy ulicy startowej w Cygańskim lesie rozpoczęła się budowa trybuny, co jest jednym z elementów inwestycyjnych 
planów Rekordu.
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